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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Asta Groth T  
Cathrin Bergenstråhle X   Elisabeth Engström T  
Tobias Nässén X   Anders Bruhn T  

Helene Skantze  X   Annika Jung T  
Filip Wiljander  X   Vilma Mori Aguilar N  
Eva Öhbom Ekdahl -   Dominique Faymonville -  
Bo Bergkvist  X   Per Norling N  
Richard Wendt  X   Angela Berglund N  
Oliver Rykatkin -   Noa Samenius -  
Eivor Örenmark X   Christina Rinman -  
Magnus Sjöqvist X      
Anna Kjellin Flory X      
Peter Zethraeus  X      
Johan Hiller X      
Axel Krottler X      
Andreas Brännström X      
Lotta Riedel   -      
Lena Gatenborg  -      
Richard Herrey X      
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X   Olga Anikina T  

Hans Peters  X   Björn Strehlenert -  
Håkan Ekengren  X   Maria Håård -  

Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  -      
Martin Hedman  X      
 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Anna-Karin Boréus T §§ 351-370 
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Monica Brohede Tellström X   Johan Kjellman N  
Martin Sääf X  §§ 371-420 Karin Bünger -  
Mats Granath X      
Lena Linnerborg X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Malin Gunnesson T §§ 351-376 

Anders Tiger X  §§ 377-420 Jack Sjölund -  
Lydia Liu (-) X      

 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  -  

Hadia Mian -   Ella Tegsten  T  

Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  T  

Espen Bjordal  X   Emelie Friberg -  

Gunnel Nyman Gräff  X   Andreas Andersson T  

Martin Hellströmer  -   Maja Fjaestad -  
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell -      
Helena Westerling  X      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Lamin Jatta Modigh  N  
Mikael Carlsson  X   Kristina Granlund N  
Lina Olsson  X   Carin Larsson N  
Yusie Rundkvist Chou  X      
Bosse Ståldal  X      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Pernilla Axelsson (-) -  
Esa Örmä X   Christina Wiltman -  
Stephan Andersson  X   Jan Nordberg -  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  X      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X   Göran Börjesson -  
Lisskulla Zayane X   Desha Svenneborg -  
Ninni Lindberg  X      
Louise Ollivier X      
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 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  X  §§ 351-356 Tomas Ottosson T  

Lisa Rasmussen X   Rolf Wasteson T §§ 357-420 

Fredrik Holmqvist -      
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§ 351 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Eivor Örenmark (M) och Majvie Swärd (S) att justera 
protokollet tillsammans med ordföranden. Justeringen äger rum den 14 juni 2021 och den 
21 juni 2021. 
 
- - - - - 
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§ 352 KFKS 2021/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2021-06-14 

Skrivelser från revisorerna 
Revisionsskrivelse daterad 2021-06-09, inkl revisionsrapport nr 
1/2021 – Granskning av överförmyndarnämnden 

Övrigt 
- 

 
- - - - - 
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§ 353 KFKS 2021/716 

Enkel fråga – Finansieringsmodell för stöd till ideella 
organisationer 
Enkel fråga från Amanda Sandholm (V) till socialnämndens ordförande Helene Skantze (M) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 354 KFKS 2021/615 

Interpellation – Ökade kostnader för tunnelbanan 
Interpellation den 24 maj 2021 av Bosse Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 355 KFKS 2021/616 

Interpellation – Stadsutveckling efter corona 
Interpellation den 24 maj 2021 av Esa Örmä (SD) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 356 KFKS 2021/617 

Interpellation – Säkerställande av skolgång m.m. vid 
nedläggning av skola 
Interpellation den 24 maj 2021 av Lisa Rasmussen (V) till utbildningsnämndens ordförande Monica 
Brohede Tellström (L) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 357  KFKS 2018/888 

Ny ersättare (SD) i Nacka kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett nedanstående person. 
Jan Nordberg (SD), ny ersättare 
 
- - - - - 
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§ 358 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(SD) i Nacka kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Jan Nordbergs begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
  



 
23 (115) 

 14 juni 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 359 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt t.o.m. 2023-12-31 
efter Adam Arvas (utsedd av C)  

Beslut 
Till ny nämndeman utses Annika Haglund. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 360 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt t.o.m. 2023-12-31 
efter Annika Steffner (utsedd av L)  

Beslut 
Till ny nämndeman utses Joanna Liley. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 361 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
tillika ordförande i överförmyndarnämnden från Hans 
Lenkert (C) samt val av ny ledamot tillika ordförande 
fr.o.m. 2021-09-01 t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot tillika ordförande väljs Emma Eide (C). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 362 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
fritidsnämnden från Hans Lenkert (C) samt val av ny 
ersättare fr.o.m. 2021-09-01 t.o.m. 2021-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Emma Eide (C). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 363 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
arbets- och företagsnämnden från Håkan Ekengren (C) 
samt val av ny ledamot fr.o.m. 2021-09-01 t.o.m. 2021-
12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Maria Rotzén (C). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 364 KFKS 2021/494 

Tertialbokslut 1 år 2021 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns tertialbokslut 1 för 2021 i enlighet med 
bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 25 maj 2021. 

Ärendet 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till april på +122,1 miljoner 
kronor ligger resultatet +20,9 miljoner kronor högre än vad som hade beräknats i 
budgeten. Helårsprognosen för kommunen som helhet visar på ett resultat om +679,3 
miljoner kronor, vilket är +45,1 miljoner kronor högre än årsbudgeten på 634,2 miljoner 
kronor. Resultatet förklaras till stor del av högre gåvor än budgeterat, främst från Tollare 
och högre skatteintäkter. Resultatet påverkas också av den uppkomna fördyrningen av 
utbyggnaden av tunnelbanan. Periodens resultat för nämnderna och deras verksamheter 
visar på en positiv avvikelse på +50,9 miljoner kronor jämfört med budgeterat. För helåret 
prognostiserar nämnderna och verksamheterna en negativ avvikelse på -23,1 miljoner 
kronor mot budget. Det prognostiserade balanskravsresultatet uppgår till +687,0 miljoner 
kronor, vilket motsvarar ett resultatöverskott (exklusive realisationsvinster och andra 
jämförelsestörande intäkter av engångskaraktär) på 11,5 procent. Kommunens 
prognostiserade resultat exklusive jämförelsestörande poster är +235,0 miljoner kronor 
vilket motsvarar 3,9 procent av skatter och statsbidrag. 
 
Skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning beräknas sammantaget bli högre än 
budgeterat. 
 
Kommunen har vid utgången av april en låneskuld på 1 350 miljoner kronor. Netto har 
kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på -161,1 miljoner kronor. 
Nacka kommuns helägda bolag Nacka energi AB prognostiserar ett årsresultat på -1,0 
miljoner kronor lägre än budget. Nacka vatten och avfall AB prognostiserar ett resultat på 
+2,5 miljoner kronor bättre än budget. Centrala Nacka marknadsbolaget AB prognostiserar 
ett nollresultat för året, vilket är i enlighet med budget. Årsprognosen för Bo 1:207 AB 
bedöms till en nettokostnad om -0,3 miljoner kronor. 
En sammanfattande analys av nämndernas verksamhetsresultat visar att den övergripande 
måluppfyllelseanalysen ser ut att bli delvis god för året. Tre av fyra finansiella 
resultatindikatorer uppfylls för perioden. 
 
Den totala sjukfrånvaron per den sista mars var 7,1 procent. Det är en minskning med 1,5 
procentenheter jämfört med motsvarande period 2020. 



 
29 (115) 

 14 juni 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 198 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten daterad den 25 maj 2021 
Bilaga Tertialbokslut 1 2021 för Nacka kommun. 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Nackas ekonomi är mycket stark. Vår ekonomiska rating har just bekräftats vara högsta 
möjliga (AAA stable) av Standard & Poor´s. Prognosen visar på ett positivt resultat på 679 
miljoner kronor för kommunen som helhet i år, vilket är 45 miljoner bättre än budget. Och 
detta trots att kommunen får bidra med ytterligare 389 miljoner kronor till tunnelbanan.  
Den goda ekonomin har inte kommit av sig själv. Vi moderater har arbetat målmedvetet 
och långsiktigt för att minska låneskulden och skapa en effektiv kommunorganisation, ofta 
har detta skett under stora protester från oppositionen. Grunden för en sund ekonomi ser 
vi är att hushålla med skattepengarna, prioritera kärnuppgifterna och samarbeta med andra 
aktörer om som vill vara med och investera i vår framtid. Då kan vi både säkra god kvalitet 
i verksamheten, en långsiktigt hållbar ekonomi och låg skatt för våra invånare.  
Det blev uppenbart på dagens sammanträde att oppositionen inte drar sig för att svartmåla 
Nacka och komma med rena osanningar, säkert i brist på faktiska förhållanden att angripa. 
De påstod t ex att sjukfrånvaron stiger, men i ärendet redovisas att sjukfrånvaron sjunkit 
från 8,6% i T1 2020 till 7,1% T1 2021. De påstod att vi har dåliga arbetsvillkor i 
kommunen, att många säger upp sig och får högre lön i andra kommuner. Sanningen är att 
Nackas löner, t ex för lärare och förskollärare, är bland de högsta i landet och att det ofta är 
många sökande till vakanta tjänster. Sanningen är också att den senaste 
Medarbetarundersökningen (redovisades i KS 2020-02-22) visar att det totalindexet, en 
sammanvägning av alla frågor i undersökningen, visar den högsta nivån någonsin och 
ökade med 1,6 procentenheter jämfört med mätningen innan. Nacka har högre resultat i 28 
av 33 frågor där man kan jämföra med andra kommuner. Oppositionen menar också att 
nästan alla kommuner har högsta ekonomiska rating, att det inte är något som vi 
åstadkommit själva. Sanningen är att av de 23 kommuner som låter sig värderas så är det 
bara 4 som har den högsta ratingen (de borgerligt styrda Nacka, Lund, Helsingborg och 
Västra Götalandsregionen). Flera kommuner, främst de röda (t ex Örebro och Södertälje), 
har lägre rating med sjunkande framtidsutsikter.” 
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Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Nackas ekonomi är stark och såväl utfall för det första tertialet som prognosen för helåret 
ser mycket positiva ut för kommunen som helhet. Trots detta, så är det vissa saker som 
sticker ut och oroar. Bland annat så visar Natur- och trafiknämnden upp en negativ 
prognos för helåret, samtidigt klarar Socialnämnden helårets prognos enbart på grund av 
obudgeterade statsbidrag. I båda dessa nämnder valde den moderatledda majoriteten att 
inte fullt upp täcka upp för väntade volymökningar och påtvinga verksamheterna 
nedskärningar, detta syns nu i praktiken. Inte minst i Natur- och trafiknämnden är detta 
anmärkningsvärt då anledningen i bokslutet säga vara nya redovisningsprinciper, något som 
var känt redan när budgeten antogs i höstas. Man väljer även att sälja av beståndet av 
bostadsrätter till stora reaförluster trots oklara behov framöver och brist på tillgång till 
bostäder inom vissa verksamheter. Det är bra att staten täcker upp för många av de 
merkostnader som pandemin gett upphov till. Men hade vi fått bestämma så hade dessa 
medel gått till att stärka upp våra verksamheter och ge Nackaborna bättre välfärd, inte till 
en skattesänkning som främst gynnar höginkomsttagare.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan är glada att kommunens siffror visar på ett stort överskott i år. Något som 
dock oroar oss är att nämndernas samlade ekonomiska resultat för 2021 spås bli 23 
miljoner sämre än budget. Något som Nackalistan kommer att titta noggrannare på är den 
reaförlust som gjorts på bostadsrätter. Här redovisar kommunen en förlust på 5,2 miljoner 
kronor. Detta är något som behöver förklaras bättre eftersom det genomsnittliga priset för 
bostadsrätter i Nacka stigit kraftigt de senaste åren så tycker vi att en vinst hade varit mer 
förståeligt. En sak som man ofta återkommer till är den låga låneskuld som kommunen har 
men det beror till stor del på att man vältrat över en stor del av skuldbördan på de enskilda 
kommuninnevånarna. När gatukostnadsersättningar skall betalas så har många innevånare 
tvingats belåna sina hem, detta är alltså inga skulder som försvunnit från kommunen utan 
mer en överskjutning från kommun till individ. En annan anledning till den låga 
skuldsättningen är att man sålde av en stor del av fastighetsinnehavet vilket gjorde att man 
fick in pengar att betala av skulderna för, däremot så måste man nu hyra tillbaka 
fastigheterna. Detta är enligt våra beräkningar en förlustaffär för kommunen på sikt och 
något vi kommer att återkomma till. 
Under avsnittet om risker så tas det upp att den risk man ser är om det återigen sker en 
ökning av Covid-sjuka till hösten, Nackalistan delar den oron och tycker det är viktigt att vi 
förbereder oss för att detta kan hända. Vi vill också flagga för den risk som vi ser i de 
globala marknaderna där stater pumpat in miljard efter miljard olika stödprogram både för 
företagare och medborgare. Detta tillsammans med en högt värderad börs som dragit till 
sig många småsparare som tar stora risker riskerar inom något år leda till en större nedgång. 
Nackalistan tycker det är viktigt att Nacka kommun redan nu utreder vad följderna av en 
sådan nedgång kan bli t ex stort minskat inflyttande, minskat byggande och investerande. 
Vi anser att Nacka i det skede vi befinner oss nu är väldigt känsliga för detta och att det bör 
tas på allvar och förberedas redan nu.” 
 



 
31 (115) 

 14 juni 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det ekonomiska resultatet är mycket starkt vilket också kommunens ekonomiska rating 
från Standard & Poor bekräftar. Ett trippel-A betyg mäter dock bara kronor och ören, 
- inte hur bra vi är på att ta hand om klimat & miljö, 
- inte om kommunens besparingar får några negativa effekter på våra medarbetares hälsa,  
- inte heller hur bra vi är på att ge service åt våra medborgare.  
- Pengar är viktigt men pengar är inte allt 
Samtidigt som vi får högsta möjliga betyg från S & P fortsätter kommunen att rasa i Aktuell 
Hållbarhets Kommunranking som mäter hur bra kommunen är på att arbeta med klimat 
och miljöfrågor. 
- För att spara pengar väljer kommunen att inte köpa förnybar energi, bra för ekonomin 
men dåligt för klimat & miljö. 
- Trots att energieffektivisering är ekonomiskt lönsamt sett över tid, har kommunen inget 
systematiskt arbete för att minska energianvändningen. Bra för ekonomin på kort sikt, 
dåligt på längre sikt och dåligt för klimat & miljö. 
- Övergång till en cirkulär ekonomi med återanvändning och återvinning, är helt nödvändig 
för att rädda klimatet. Här saknar kommunen helt och hållet ett systematiskt arbete, vilket 
är dåligt både samhällsekonomiskt och för klimatet & miljön. 
- På senaste tid har det kommit starka signaler från flera fackförbund om att alltfler 
kommunanställda blir sjuka på grund av hög arbetsbelastning, eller säger upp sig för att 
löneutvecklingen är för dålig. De ser en koppling till att det på senare år inte avsatts några 
pengar till de anställdas löneökningar, pengar till löneökningar ska istället tas från 
besparingar. 
- I Nacka byggs det mycket och sedan en tid tillbaka är arbetsbelastningen hos 
bygglovsenheten extra hög, vilket gör att det tar längre tid än vanligt att få svar (det nya 
normala?). Det både sliter extra på kommunens medarbetare samtidigt som det är dålig 
service till våra kommuninvånare. 
Det ekonomiska resultatet må vara bra men Miljöpartiet anser att den ekologiska och den 
sociala hållbarheten befinner sig på ett sluttande plan.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Nackas ekonomi är stark och såväl utfall för det första tertialet som prognosen för helåret 
ser mycket positiva ut för kommunen som helhet. Trots detta, så är det vissa saker som 
sticker ut och oroar. Bland annat så visar Natur- och trafiknämnden upp en negativ 
prognos för helåret, samtidigt klarar Socialnämnden helårets prognos enbart på grund av 
obudgeterade statsbidrag. I båda dessa nämnder valde den moderatledda majoriteten att 
inte fullt upp täcka upp för väntade volymökningar och påtvinga verksamheterna 
nedskärningar, detta syns nu i praktiken. Inte minst i Natur- och trafiknämnden är detta 
anmärkningsvärt då anledningen i bokslutet säga vara nya redovisningsprinciper, något som 
var känt redan när budgeten antogs i höstas. Man väljer även att sälja av beståndet av 
bostadsrätter till stora reaförluster trots oklara behov framöver och brist på tillgång till 
bostäder inom vissa verksamheter. Det är bra att staten täcker upp för många av de 
merkostnader som pandemin gett upphov till. Men hade vi fått bestämma så hade dessa 
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medel gått till att stärka upp våra verksamheter och ge Nackaborna bättre välfärd, inte till 
en skattesänkning som främst gynnar höginkomsttagare.” 
 
- - - - -  
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§ 365 KFKS 2020/40 

Investeringsbeslut och -sammanställning för Nacka 
kommun tertialbokslut 1 år 2021 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om föreslagna tillkommande investeringsmedel netto om 
17,5 miljoner kronor. 

Ärendet 
Enheten för bygg-och anläggning som ligger under kommunstyrelsens ansvarsområde och 
kulturnämnden har i detta ärende inkommit med framställan om tillkommande 
investeringsmedel på 17,5 miljoner kronor. 
Investeringsbudget för 2021 är på 1 354 miljoner kronor. Det ackumulerade nettoutfallet 
till och med tertial 1 2021 uppgår till 161,1 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 199 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 19 maj 2021 
Bilaga 1 Investeringsbeslut och sammanställning Nacka kommun totalt vid tertialbokslut 1 
år 2021. Övriga bilagor till investeringsbesluten finns publicerade på www.nacka.se under 
avsnittet Handlingar och protokoll. 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Bland investeringsbesluten finns det inte några investeringar kopplade till klimat & miljö, 
till exempel solenergi, trots att dessa investeringar är ekonomiskt lönsamma. Investeringar 
kopplade till klimat- och miljö är också nödvändiga för att nå upp till klimat & miljömålen. 
Vi kan också konstatera att åtgärder för att underlätta samutnyttjande av lokaler bara räknas 
som en kostnad i investeringskalkylen. Det motverkar investeringar i den lokalflexibilitet 
som är nödvändigt för att bättre kunna utnyttja kommunens lokaler och hålla nere t.ex. 
skolhyrorna. Enligt fastighetsenhetens sätt att räkna ses dessa investeringar bara som 
kostnader och leder till högre hyror, istället för tvärtom.” 
 
- - - - -  
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§ 366 KFKS 2021/268 

Revidering av reglementen för kommunstyrelsen och 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Revidering avseende ansvar för den kommunala lantmäterimyndigheten 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om revidering av reglementen för kommunstyrelsen och 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden enligt följande. 
 
I miljö- och stadsbyggnadsnämndens reglemente införs en ny punkt, § 2 B punkten 13: 
Ansvara för den kommunala lantmäterimyndigheten. 
 
I kommunstyrelsens reglemente tas § 2 M punkten 4 bort: 
Ansvara för den kommunala lantmäterimyndigheten. 
 
Kommunfullmäktige noterar även att beslutet medför följdändringar i numreringen av 
kommunstyrelsens reglemente. 

Ärendet 
Ärendet berör den kommunala lantmäterimyndighetens placering i kommunen. En 
kommunal lantmäterimyndighet (KLM) ska enligt lag ha en för ändamålet lämplig 
organisation. Det är av stor vikt att den kommunala lantmäterimyndigheten har en 
oberoende ställning i förhållande till kommunens mark- och exploateringsverksamhet. 
Förslaget om revidering av reglementen innebär att ansvaret för den kommunala 
lantmäterimyndigheten i Nacka flyttas från kommunstyrelsen till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har getts tillfälle att yttra sig 
över de föreslagna reglementsändringarna och har i yttrande ställt sig positiv till de 
föreslagna reglementsändringarna. Förslaget innebär inga ekonomiska konsekvenser. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 200 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 19 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott den 16 mars 2021, § 33 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsens arbetsutskott daterad 24 februari 2021 
Bilaga 3 Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 april 2021, § 76 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
- - - - -  
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§ 367 KFKS 2019/709 

Överlåtelse av arrendeavtal med Circle K Sverige AB för 
Bergs gård 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna Circle K Sverige AB:s överlåtelse av 
arrendeavtal med Nacka kommun, av kommunen undertecknat den 15 januari 2019, 
avseende fastigheten Sicklaön 13:83 (Bergs gård) till Circle K Terminal Sweden AB. Med 
anledning av överlåtelsen ingår Nacka kommun, Circle K Sverige AB och Circle K 
Terminal Sweden AB ett avtal om förtydliganden till överlåtelsen enligt bilaga 4 till 
tjänsteskrivelsen den 24 maj 2021. 

Ärendet 
Nacka kommun och Circle K Sverige AB har sedan tidigare ingått ett förliknings- 
respektive arrendeavtal avseende Nacka Sicklaön 13:83 (Bergs gård). Circle K-koncernen 
har genomfört en omstrukturering av sin av terminalverksamhet och överlåtit tillgångar 
inom terminalverksamheten till det nybildade, helägt dotterbolaget Circle K Terminal 
Sweden AB inom Circle K-koncernen med yttersta moderbolaget i Kanada. 
 
Som en följd av omorganisationen har Circle K Sverige AB överlåtit arrendeavtalet till 
Circle K Terminal Sweden AB. Överlåtelsen regleras i ett tilläggsavtal mellan bolagen där 
det framgår att bägge Circle K-bolag har solidariskt ansvar för åtaganden gentemot 
kommunen som följer av arrende- och förliknings¬avtalet. Efter en omfattande diskussion 
mellan parterna föreslås det nu att Nacka kommun, Circle K Sverige AB och Circle K 
Terminal Sweden AB ingår ett förtydligande avtal till tilläggsavtalet, vilket ytterligare 
säkerställer att de åtaganden som följer av tidigare ingångna arrende- och förlikningsavtal 
kan uppfyllas i och med överlåtelsen. Jämfört med idag kommer kommunen genom det 
föreslagna avtalet att ha två bolag istället för ett som är skyldiga att fullgöra åtagandena 
gentemot kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 202 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab samt juridik- 
och kanslienheten, daterad den 25 maj 2021 
Bilaga 1 Förlikningsavtal mellan Nacka kommun och Circle K Sverige AB 
Bilaga 2 Arrendeavtal mellan Nacka kommun och Circle K Sverige AB 
Bilaga 3 Tilläggsavtal mellan Circle K Sverige AB och Circle K Terminal Sweden AB 
Bilaga 4 Förslag till förtydligande avtal mellan Nacka kommun, Circle K Sverige AB och 
Circle K Terminal Sweden AB 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet har genom åren lagt ner mycket arbetet för att möjliggöra en omvandling av 
den gamla oljehamnen i Berg till ett modernt bostadsområde. Det var också vår motion 
från 2011 som blev startskottet för hela projektet. Därför känns det extra glädjande att det 
läggs ner så stort arbete på förberedelserna så att det nya bostadsområdet ska kunna byggas 
enligt den nya tidsplanen. 
När det nu möjliggörs för 2000 bostäder i ett väldigt attraktivt läge där kommunen själv 
äger all mark, är det viktigt att fundera över en social hållbarhetsstrategi. För att skapa 
social hållbarhet kan vi inte bara bygga dyra bostadsrätter för en välmående medelklass. 
Bergs gård utgör en tredjedel av kommunens markinnehav i centrala Nacka och vi i 
Miljöpartiet vill att kommunen använder den styrkan till att öka på andelen hyresrätter i 
hela nya Nacka stad. Både genom att verka för att minst hälften av bostäderna i Berg blir 
hyresrätter, men också påverka andelen hyresrätter i andra delar av centrala Nacka via en 
aktiv markbytespolitik.” 
 
- - - - - 
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§ 368 KFKS 2014/1-201 

Tilläggsavtal till avtal avseende finansiering och tidplan 
för utbyggnad av tunnelbanan samt tidplan för 
bostadsåtagandet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår föreslaget tilläggsavtal med bilagor 
till 2013 års avtal om tunnelbaneutbyggnaden och dess finansiering, för Nacka kommun i 
huvudsak innebärande 
 
- En ökad medfinansiering med 389 miljoner kronor. 
- Att färdigställandetidpunkten för Nackas totala bostadsåtagande om 13 500 tillkommande 
bostäder på Västra Sicklaön förlängs så att 11 300 bostäder ska vara färdigställda senast år 
2035 och ytterligare 2 200 bostäder ska vara färdigställda senast år 2040, vilket därmed 
innebär en lugnare byggtakt. 
- Att trafikstart för tunnelbana till Nacka beräknas till år 2030. 
 
Tilläggsavtalet ersätter tidigare ingånget tilläggsavtal från 2017. 

Ärendet 
Tunnelbanans blå linje ska förlängas från Kungsträdgården till Nacka i enlighet med 2013 
års Stockholmsförhandling. Under 2019 genomfördes en genomlysning av kostnader och 
tidplan för hela tunnelbaneutbyggnaden inom Stockholmsförhandlingen, vilken visar att de 
förväntade kostnaderna för tunnelbanans utbyggnad ligger högre än vad som beräknades 
vid 2013 års Stockholmsförhandling. Eftersom fördyringarna förväntar att överskrida 
tidigare avtalade kostnadstak har parterna i Stockholmsförhandlingen kommit överens om 
att ingå ett tilläggsavtal för att projektet ska kunna realiseras. 
 
Föreslaget tilläggsavtal till 2013 års avtal om tunnelbaneutbyggnaden och dess finansiering, 
innebär i huvudsak följande för Nacka kommun: 
• En ökad medfinansiering med 389 miljoner kronor. 
• Att färdigställandetidpunkten för Nackas totala bostadsåtagande om 13 500 

tillkommande bostäder på Västra Sicklaön förlängs så att 11 300 bostäder ska vara 
färdigställda senast år 2035 och ytterligare 2 200 bostäder ska vara färdigställda senast år 
2040, vilket därmed innebär en lugnare byggtakt. 

• Att trafikstart för tunnelbana till Nacka beräknas till år 2030. 
 
Tilläggsavtalet ersätter tidigare ingånget tilläggsavtal från 2017. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 203 
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Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling 
daterad den 17 maj 2021 
Bilaga 1 Tilläggsavtal till Avtalet avseende finansiering och tidplan för utbyggnad av 
tunnelbanan samt tidplan för bostadsåtagandet, med bilaga 1-5 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Tomas Ottosson 
(V), Hans Peters (C), Sidney Holm (MP), Johan Krogh (C), Karin Teljstedt (KD) och 
Monica Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Cristina Ståldal reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Detta tilläggsavtal har tagits fram helt utan insyn eller diskussion med oss i Nackalistan. Vi 
hade gärna sett en minskad exploateringsgrad av västra Sicklaön men det enda man lyckats 
få till är att minska takten i exploateringen något. När Nackalistan tidigare motionerade om 
att ändra avtalet och åtminstone förlänga avtalstiden blev det ett stort avslag med 
kommentar om att det inte var möjligt av olika anledningar. Nu kan vi bara konstatera – 
Vad var det vi sa? Detta projekt var från början inte realistiskt och saknade väsentliga 
analyser kring olika viktiga scenarier som kan hända.  
Ärendet i tilläggsavtalet har tre huvudinriktningar:  

1. Ökad medfinansiering 389 miljoner kr. Här finns inte heller denna gång en 
preciserad procentuell fördelning mellan parterna angående fördyrningar utöver 
den stipulerade summan, vilket är en stor brist.  

2. Av de 13 500 bostäderna som ska byggas enligt tunnelbaneavtalet så ska 11 300 
färdigställas år 2040 istället som tidigare, år 2035. Tidsaspekten är positiv i 
sammanhanget eftersom då kan flera konsekvenser arbetas in och tas hänsyn till än 
om man skyndar på projektet i en demokratis organisation som en kommun. 
Nackalistan vill fortfarande inte ha den mängden nya bostäder även om 
tidsaspekten är en annan. Redan kring år 2014 så hörde Nacka till de 10 kommuner 
i landet som hade högsta mängden inflyttade invånare vilket i sig borde ha 
kvalificerat kommunen till att få en tunnelbanelinje utan att förtäta så mycket så att 
man låg i den absoluta toppen i landet. Nuvarande demografiska trend visar också 
på en vikande befolkningsmängd i Stockholmsregionen och att det som byggs inte 
heller är vad den stora mängden bostadssökande efterfrågar.  

3. Trafikstart för tunnelbana till Nacka beräknas till år 2030. Det välkomnas av 
Nackalistan under förutsättning att alla nuvarande frågetecken kring ekonomi för t 
ex trafikplats Nacka mm rätas ut och att avtalet ska arbetas om, speciellt vad gäller 
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punkt 2, till att ha en mer rimlig nivå på bostadsproduktion, t ex mellan 5 000 – 7 
000 bostäder, så att Nacka, inte som många nu befarar, byggs sönder.  

Nackalistan röstade som enda parti nej till det s k Tunnelbaneavtalet 2014, eftersom risk 
och konsekvensanalyser saknades. Precis som Nackalistan varnade för 2014, har nu 
tunnelbanan kraftigt försenats (med 5 år) och fördyrats (med 389 MSEK från Nackabornas 
skattemedel). Dessutom har inte Nacka ens kommit i närheten av den utbyggnadstakt av 
bostäder och arbetsplatser som kommunens styre utlovade 2014.” 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Det är glädjande att staten, regionen och t-banekommunerna Nacka, Stockholm, Solna 
och Järfälla nu kommit överens om hur de ökade kostnaderna för tunnelbanans utbyggnad 
ska finansieras. För Nacka kommun innebär det en ökad investeringskostnad om 389 mkr. 
Det är hanterbart och det kommer vi att klara av. Men vi anser ändå att staten borde ha 
varit mer generös. Den statliga medfinansieringen utgörs av trängselskatter som betalas av 
de som trafikerar betalsnitten runt Stockholms innerstad, dvs till allra största delen 
medborgare i Stockholm och kommunerna i länet. Med tanke på den miljövinst t-banan 
kommer att ge borde staten även gått in med egna medel. Att trafikens miljö- och 
klimatpåverkan minskar i Stockholmsregionen borde vara av stort nationellt intresse.” 
I ovanstående protokollsanteckning instämde Mats Gerdau för Moderaterna samt 
Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Utbyggnaden av tunnelbanan blir över 12 miljarder kronor dyrare när den tar hela 
reservutrymmet i anspråk och ytterligare 9 miljarder därutöver. Detta är resultatet av att 
Region Stockholm valde att utforma projektet med en extra servicetunnel. Det som är 
högst anmärkningsvärt är att Region Stockholm har vetat om denna fördyring ända sedan 
åtminstone 2015 och hemlighållit det för andra inblandade som oss i kommunerna och 
staten. Först 2019 valde den moderata ledningen i regionen att berätta om fördyringarna. 
Denna urusla hantering ledde till att vi i ett sent skede tvingades in i en förhandling för att 
bekosta fördyringar orsakade av och under flera år hemlighållna av Region Stockholm, som 
också är den aktör som via Förvaltning för Utbyggnad av Tunnelbana driver projektet. 
Därefter har en förhandlingsrunda tagits vid, där det för kommunens del innebär ytterligare 
kostnad på ca 27 miljonerkronor per år fram till 2035. Även kravet på bostadsbyggandet 
minskar och skjuts fram i tiden. På det sättet har staten varit med och räddat projektet så 
att Nackaborna ska kunna få en tunnelbana och att den kommunala medfinansieringen inte 
skjuter iväg. 
Trots detta kan vi socialdemokrater kan aldrig vara nöjda med fördyringar. Vi krävde redan 
2014 att en ekonomisk konsekvensanalys skulle genomföras. Något som en majoritet i 
fullmäktige avvisade.  
Till syvende och sist handlar detta beslut om huruvida vi tror att tunnelbana, det mest 
effektiva kollektivtrafikmedlet i detta land, gör gott för Nackaborna eller inte. Vi 
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socialdemokrater tror att den bidrar till Nackabornas livskvalitet med lättare resor runt om i 
vårt län och snabbare arbetspendling. Därför röstar vi för detta tilläggsavtal.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna stod utan demokratisk representation när ursprungsbeslutet om 
tunnelbana togs, och kan nu givetvis inte kräva att projektet avbryts eller dimensioneras 
ner, med tanke på de kostnader som redan är tagna. Dock vill Sverigedemokraterna med 
kraft peka på det faktum att 389 miljoner kronor är en enorm summa även för en kommun 
med välskött ekonomi, som Nacka, och att denna kostnadsutveckling inte får fortsätta.  
Det finns också anledning att rikta uppmärksamhet mot möjligheten att arbetsresandet som 
helhet går ner, som en fortsättning på trenden med hemarbete under pandemin. 
Tunnelbanan behöver i alla fall inte dimensioneras upp ytterligare med avseende på 
transportkapacitet, med tanke på detta.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När tunnelbaneavtalet debatteras blir det alltid lite av ett ”blame game” där alla försökte 
hitta en syndabock i motståndarlaget. Det Moderatledda styret skyller gärna på den 
Rödgröna Regeringen men nämner inte att själva tunnelbaneavtalet togs fram av en 
Moderatledd Regering, tillsammans med ett Moderatlett Landsting och ett Moderatlett 
styre i Nacka kommun. 
Det är alltid trist men inte direkt ovanligt att stora infrastrukturprojekt blir både försenade 
och drar över budget. Vid sidan om tunnelbanan pågår för fullt bygget av ett annat försenat 
och fördyrat projekt, den nya bilbron över Skurusundet, ett enskilt byggprojekt som med 
största sannolikhet kommer att kosta mer för medborgarna än tunnelbanan till Nacka. När 
såg vi senast en diskussion om Skurubroavtalet? Eller är det så att en majoritet av 
politikerna i Nacka anser att biltrafik får kosta vad den kosta vill medan kollektivtrafik helst 
ska vara gratis?  
Att priset nackaborna får betala för Skurubron förmodligen bli högre än för tunnelbanan, 
och rimligheten i detta, är det inget parti förutom Miljöpartiet som lyfter i debatten. Den 
styrande En enig Allians i Nacka driver också på att projekteringen av Östlig förbindelse 
måste återupptas snarast, någonting som stöds fullt ut av både Socialdemokraterna och 
Nackalistan. Ett projekt där Nacka/Värmdö som en motprestation har erbjudit sig att 
bygga minst lika många nya bostäder som i Nackas motprestation för att få tunnelbanan. 
Det extra bostadsbyggandet för att kunna bygga Östlig förbindelse debatteras dock aldrig i 
kommunfullmäktige, bara de 13500 bostäderna kopplade till tunnelbaneavtalet. 
Miljöpartiet har tagit ställning för ett mer hållbart samhällsbygge där större utrymme ges till 
natur och mötesplatser för människor, inte parkeringsplatser för bilar. Bilen kommer alltid 
ha en plats i samhället men när vi planerar de centrala delarna av Nacka måste vi prioritera 
gång-, cykel- och kollektivtrafik före biltrafiken. Tunnelbanan är inte gratis, men det är inte 
biltrafiken heller. Dessutom gör satsningar på ökad biltrafik i Nacka att vi varken når upp 
till våra egna lokala klimat-, och miljömål, eller bidrar till att nå de globala målen. I valet 
mellan att rädda klimat & miljö, eller fortsätta i gamla hjulspår, väljer Miljöpartiet klimat & 
miljö.” 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet anser avtalet om hur kostnadsfördyringen ska fördelas mellan kommuner 
region och staten är viktig att få klart och bifaller således förslaget. Värt att notera är punkt 
6 i avtalet om nya arbetssätt, det är förvånande att det arbetssättet inte gällt hela tiden utan 
måste skrivas tydligt i denna överenskommelse. För en amatör låter det självklart att 
kostnadsfördyringar som upptäcks kommuniceras om mellan parterna omedelbart. Kravet 
på när bostäderna i Nacka flyttas fram fem år och är en anpassning efter marknadens 
oförmåga idag att bygga bostäder i takten som planerades för innan denna 
överenskommelse. Beslutet hamnar i att merparten av bostäder ska vara klara till 2135. Nu 
är tunnelbanan i drift 2030 så det finns kapacitet i resandet för fler boende på Sickla ön 
efter det. Det är samtidigt en stor brist på lägenheter i Stockholm att Nacka kommun då 
väljer att vänta ut tidsgränsen och att marknaden ska vända är dålig bostadspolitik. 
Vänsterpartiet anser att Nacka ska stimulera bebyggelsen på Sickla ön, skapa incitament för 
exploatörer att bygga hyresrätter upplåtna med tomträtt, för att minska bostadsbristen i 
Stockholm och Nacka.” 
 
- - - - -  
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§ 369 KFKS 2015/21-214 

Exploateringsavtal avseende fastigheten Björknäs 1:52 
och del av fastigheterna Björknäs 1:1 och Björknäs 10:1 
Inom Stadsbyggnadsprojekt 9433 Björknäs - Talluddsvägen 
 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 370 KFKS 2016/990, 2015/21-214 

Detaljplan för Talluddsvägen i Björknäs 
Antagande 
 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 371 KFKS 2021/550, 2013/660-214  

Detaljplan för område kring Galärvägen och 
Kornettvägen m.fl. vägar i sydöstra Boo 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplanen. 

Ärendet 
Detaljplaneförslaget för område kring Galärvägen och Kornettvägen m.fl. vägar har 
tillstyrkts av miljö- och stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen ska nu ta ställning 
till om kommunfullmäktige ska föreslås anta detaljplanen. 
 
Planområdet är beläget i sydöstra delen av kommundelen Boo. Förslaget till detaljplan 
syftar till att rusta upp och förbättra vägarna i området och möjliggöra ett kommunalt 
övertagande av huvudmannaskapet för allmän plats, det vill säga väg-, park- och 
naturområden. Byggrätten för bostadshus utökas något samtidigt som områdets 
landskapsbild och värdefulla vegetation bevaras. Planområdet är totalt cirka 34 hektar och 
omfattar idag cirka 135 fastigheter. Planförslaget innebär en marginell förtätning av 
området. Inom planområdet finns en befintlig förskola som föreslås få en byggrätt som 
möjliggör en utbyggnad. 
 
Planförslaget har utformats i enlighet med kommunens mål för stadsutvecklingen, 
planprogrammet för Sydöstra Boo samt de översiktliga planerna. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling anser att de kommunala intressena såsom de angavs 
i startpromemorian har tillgodosetts. Enheten anser att kommunstyrelsen ska föreslå 
kommunfullmäktige att anta planförslaget för Galärvägen och Kornettvägen m.fl. vägar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 206 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 5 maj 2021 
Bilaga 1 Protokoll MSN 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 
Bilaga 4 Plankarta 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Malin Gunnesson (KD), Sidney 
Holm (MP), Johan Krogh (C), Helena Westerling (S), Martin Sääf (L), Rolf Wasteson (V) 
och Esa Örmä (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Christina Ståldal (NL) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Nackalistan yrkar avslag och reserverar sig mot förslag till beslut i ett av de sista ärendena 
som gäller förnyelseområden. Vår ståndpunkt har varit sedan start att 
finansieringsmodellen gatukostnader är orättvis och om kostnaden istället, som i flertalet av 
Sveriges kommuner, hade tagits ut via skatt så hade också detaljplanen sett annorlunda ut. 
Nu tvingas enskilda fastighetsägare bekosta kommunens ambitioner att exploatera områden 
och få in skattebetalare utan att kommunen betalar notan över skatt. Det kan synas kreativt 
men är mycket kritiserat, av bl a Villaägarna. Den stora mängd protester mot detta över tid 
visar ett tydligt missnöje bland drabbade invånare, vilket Nackalistan beklagar.” 
 
- - - - - 
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§ 372 KFKS 2020/263 

Principöverenskommelse mellan Tyresö och Nacka 
kommun i samband med kommungränsjustering 
Fastigheterna Nacka Erstavik 6:14 och Älta 10:1 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att föreslå justering av kommungränsen på 

fastigheten Nacka Erstavik 6:14 enligt föreslagen sträckning i 
principöverenskommelsen i punkten 2. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå föreslagen 
principöverenskommelse med Tyresö kommun (org.nr. 212000–0092), i samband 
med justering av kommungräns vid Skrubba trafikplats i Älta. 

Ärendet 
År 2003 enades kommunerna Nacka, Tyresö och Stockholm om en gemensam strategi för 
utvecklingen av området i anslutning till kommungränserna i Älta, det så kallade LÄSK-
samarbetet. Som ett led i det arbetet föreslår nu Tyresö och Nacka en 
kommungränsjustering längs Tyresövägen vid Skrubba trafikplats. Tyresös avsikt med 
kommungränsjusteringen är att få planmonopol över mark som Tyresö själv äger och som 
ligger i direkt anslutning till Tyresös bostadsområde söder om Tyresövägen men som idag 
ligger inom Nacka kommun. 
 
I samband med kommungränsjusteringen föreslås mark som Tyresö äger och som ligger 
norr om Tyresövägen, och som förblir inom Nacka kommun efter 
kommungränsjusteringen, att överlåtas till Nacka i syfte att renodla markägandet inom 
kommunerna. I samband med kommungränsjusteringen tecknas en 
principöverenskommelse för att trygga de kommunala intressen som Nacka har i området 
som kommer att övergå till Tyresö kommun i och med kommungränsjusteringen. 
 
För den mark som överlåts till Nacka utgår en ersättning om 700 tusen kronor som Nacka 
erlägger i samband med kommungränsjusteringen. Utöver köpeskillingen kommer totalt 
cirka 400 tusen kronor att belasta Nacka kommun för hantering av denna del av LÄSK-
samarbetet. Själva förrättningskostnaden för kommungränsjusteringen bekostas av Tyresö. 
 
Projektet finansieras med medel från den redan beviljade ”potten” för projekt i tidiga 
skeden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 207 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 6 april 2021 
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Bilaga 1 Förslag till principöverenskommelse med tillhörande bilagor 

Yrkanden 
Lina Olsson (NL) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Christina Ståldal (NL) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Efter sju långa år har äntligen Stockholms Stad, Tyresö kommun och Nacka kommun 
lyckats lösa problemet med kommungränsen och ägarskapet av markområdet som 
omgärdar Tyresöleden i höjd med Hedvigslundsmotet. Lösningen som nu implementeras 
har hela tiden tett sig självklar; att flytta kommungränsen till att följa Tyresöleden, att stycka 
markfastigheten i två delar längs kommungränsen och att Nacka/Tyresö kommuner 
förvärvar marken på varsin sida. Den tidigare markägaren Stockholms Stad är sedan några 
år tillbaka redan utköpt. 
Problemen började med att Stockholms Stad våren 2014 lät Stockholms avverka ca 6 
hektar skog på östra sidan Tyresöleden. Deras plan då var att låta NCC hyra marken och 
bygga deponi för jord, sten och byggmassor samt uppföra en stenkross, vilket Nacka 
kommun dock satte stopp för. Sedan dess har ett flertal ideér för markanvändning 
presenterats, av vilka inga genomförts då de tre kommunerna inte varit överens. Delar av 
marken har dock upplåtits till snötipp. I övrigt har marken stått avverkat, utan 
återplantering, vilket lett till olägenheter för närboende i form av ökat buller från 
Tyresöleden och dammning, markutsläpp av koldioxid istället för kolsänka från skogen 
samt minskad biologisk mångfald på en av Stockholms gröna kilar. Av denna historia kan 
två lärdomar dras: 
Den ena lärdomen är att kommungränser bör följa logiska ”skiljelinjer”, i detta fall en 
motorväg, samt att en kommun även bör äga marken inom den egna kommungränsen. 
Den andra lärdomen är att avverkning av skog inte bör ske innan 
marklov/bygglov/miljötillstånd beviljats. Tyvärr är lagstiftningen otillräcklig på den 
sistnämnda punkten. 
Vi hoppas att Tyresö kommun gör något bra av marken som nu hamnar i Tyresö kommun, 
t ex bygger bra bostäder eller välfärdsbyggnader. Den tidigare idén om multisporthall, 
gemensam med Nacka, har dock övergetts enligt Tyresös nya översiktsplan. Vi stöttar även 
idén med ny drivmedelsstation intill Hedvigslundsmotet, som bl a ska ersätta de existerande 
två drivmedelstationerna i Älta.  
Då södra delen av marken ligger i Ältasjöns tillrinningsområde bör Nacka kommun i sin 
roll som remissinstans noga åtse att relevanta åtgärder för rening och fördröjning av 
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åtgärder genomförs så att det idag åtgärdade problemet med den bortspolade 
dagvattenparken i Hedvigslund, som uppkom när Hedvigslunds trafikmot byggts av 
Trafikverket och dagvatten från de hårdgjorda ytorna forsade in i Älta, inte återupprepas.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker det är bra att kommunen ser över kommungränsen allteftersom det 
byggs nytt runtomkring oss. Vi hoppas att kommunen också ser över resten av 
Ältabergsvägen då vi anser att hela vägen borde ligga i Nacka kommun. Det optimala för 
Nacka vore att få planmonopol på hela området mellan Ältabergsvägen och Tyresövägen.” 
 
- - - - -  
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§ 373 KFKS 2020/321, 2020/747 

Inriktningsbeslut för Tryckluftsfabriken i Sickla 
köpkvarter, stadsbyggnadsprojekt för arbetsplatser, 
bostäder och handel samt detaljplan, fastigheten 
Sicklaön 83:22 m.fl., västra Sicklaön 
Antagande av startpromemoria, godkännande av principöverenskommelse samt tilldelning av budget för 
detaljplanearbete och utredningarbete 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår föreslagen principöverenskommelse med Sickla 
Industrifastigheter KB för fastigheten Sicklaön 83:22 inom stadsbyggnadsprojektet 
Tryckluftsfabriken, enligt bilaga 2 till detta ärende. 

Ärendet 
Stadsbyggnadsprojektet Tryckluftsfabriken omfattar den östra delen av Sickla köpkvarter i 
Sickla och utgörs i huvudsak av mark ägd av Atrium Ljungberg AB genom Sickla 
industrifastigheter KB. Området, som ligger i direkt anslutning till Sicklas framtida 
tunnelbanestation, redovisas för framtida bebyggelseutveckling i den utvecklade 
strukturplanen för Nacka stad. Projektets övergripande syfte är att möjliggöra en långsiktigt 
attraktiv stadsmiljö i ett centralt och kollektivtrafiknära läge som bidrar till att Sickla som 
stadsdel utvecklas till en tydligare regional nod för arbetsplatser. Detta genom att skapa 
förutsättningar för tillkommande bebyggelse för arbetsplatser, bostäder och verksamheter 
samt offentliga platser. 
Framtagande av detaljplan samt genomförande av projektet ska bekostas av 
fastighetsägaren och därmed beräknas projektet vara kostnadsneutralt för kommunen. 
Dock innebär en ökad mängd allmänna anläggningar att kapitaltjänst-, samt drift- och 
underhållskostnader kommer öka. Vidare kommer projektet att bidra till finansieringen av 
allmänna anläggningar, tunnelbanans utbyggnad och Saltsjöbanans upphöjning. Projektet 
bedöms ha goda möjligheter att bidra positivt för barn och ungdomar, detta är en av flera 
viktiga frågor som kommer studeras under planarbetet. 
Ett förslag till inriktningsbeslut för projektet har tagits fram, vilket innehåller de inledande 
beslut som behövs för att påbörja ett stadsbyggnadsprojekt. Inriktningsbeslutet omfattar en 
startpromemoria (start-PM) som beskriver projektets syfte, mål, förutsättningar och 
inriktning, en principöverenskommelse som reglerar huvudsakliga ansvars- och 
kostnadsprinciper, samt en begäran om budget för att bedriva arbetet under 
detaljplaneskedet fram till och med genomförandebeslut. Det ska noteras att 
tjänsteskrivelsen har reviderats den 31 maj 2021 då kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsens utan eget 
ställningstagande varför det har skett en justering av beslutsmeningarna. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 208 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 25 maj 2021, §117 
Bilaga 1 Start-PM 
Bilaga 2 Förslag till Principöverenskommelse 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Malin Gunnesson (KD), Johan 
Krogh (C), Helena Westerling (S), Mats Granath (L), Tomas Ottosson (V), Sidney Holm 
(MP), Christina Ståldal (NL) och Magnus Sjöqvist (M), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”2013 föreslog Centerpartiet att kommunen och Atrium Ljungberg AB gemensamt skulle 
börja planera för att nyttja marken vid den stora bilparkeringen i köpkvarteren bättre. En 
visionär tanke då, och till vår glädje ser vi nu att detta ser ut bli verklighet. Att bebygga och 
nyttja maken ovanpå parkeringen (som står öde stora delar av dygnet) är bra ekonomi för 
fastighetsägaren och även bra för kommunen och dess medborgare som får ett ökat utbud 
av bostäder och arbetsplatser.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Ett mycket välkommet ärende att arbetet med omvandling av ett område som i stort sett 
består av en stor parkeringsyta, i stället ska få utvecklas till en levande stadsdel av centrala 
Nacka med såväl handel, verksamheter som bostäder. Det finns några utmaningar och 
viktiga delar som vi speciellt vill lyfta fram i det kommande planarbetet. Dels handlar det 
om förbättringar för miljön, och då framför allt att få fram en förbättrad dagvattenlösning 
för området. Men det finns också här möjligheter att hela detta område utvecklas och byggs 
klimatsmart för naturen och miljöns bästa. Det andra som vi från Socialdemokraterna 
tycker är viktigt i utvecklingen och utbyggnaden är att blandningen och fördelningen av 
verksamheter, arbetsplatser och bostäder får en fördelning som gör att området blir 
levande och funktionellt för Nackaborna. Till dessa, Nackaborna, inräknas även barnen 
och då ska även deras behov tillgodoses. Det anges i projektmålen att det för varje 
hundratal bostäder ska finnas en förskoleavdelning om 20 barn. Så långt har vi inget att 
erinra. Men, då är det också viktigt att säkerställa att antalet bostäder också innebär att en 
förskola kan byggas med rätt förutsättningar och utrymme för utomhuslek/vistelse. Inte att 
det ska vara erforderlig gårdsmiljö, utan dimensionerad med hänvisning till Boverkets 
riktlinjer. Det är barnens behov som ska gå först, inte anordnares behov av stordrift för 
verksamheten.” 
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Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan ser positivt på att det på denna plats planeras att byggas på redan 
ianspråktagen mark men är också medvetna om att det finns flera saker som behöver lösas 
för att göra detta till en verkligt bra plats. Vi hade gärna sett att kommunen redan från start 
hade visat att man har höga klimat och miljöambitioner så att det blir något som 
genomsyrar hela projektet. En annan aspekt är att det verkar saknas ordentliga lekplatser i 
västra Sickla och i detta närområde, till gagn för de många barn som kommer att bo här. I 
övrigt är planerna för detta inspirerande och framsynta, både arkitektoniskt och socialt. En 
kritik som vi dock har är att vi anser att markägaren, Atrium Ljungberg borde ha stått för 
en betydligt större del av kostnader för dagvattenhanteringens rening mot Kyrkviken.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna bifaller beslutet om exploateringen i fråga. Det som dock kan vara 
väsentligt att poängtera är vikten av parkeringsplatser, både för utpendlare från kommunen 
och för personer som arbetar i själva Sickla. Nackas trafik är till stora delar och för 
överskådlig tid baserad på personbilstrafik, och parkeringsplatser i tillräckligt antal behövs 
för att råda bot på den onödiga cirkulerande trafik som uppkommer av att bilister nästan 
framme vid målet ska leta p-platser.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet är väldigt positivt inställd till att exploatera den redan hårdgjorda marken 
inom planområdet. Oavsett hur marken exploateras så är det ett stort steg framåt att 
omvandla en stor centralt belägen asfalterad parkeringsyta på förorenad industrimark, till en 
attraktiv levande stadsmiljö med 500 nya bostäder, 7000 nya arbetsplatser, promenadstråk 
och nya mötesplatser. Och allt detta alldeles intill Nackas största kollektivtrafikknutpunkt.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet ställer sig kritiska till några punkter i startpromemorian. I projektmålen 
3.2.1 punkt 8 skrivs att: Projektet måste planera en tillräckligt stor förskola (sett till antalet 
avdelningar) så att det blir attraktivt för en aktör att driva ur ett affärsmässigt perspektiv. 
Det här bortser från barns behov av en anpassad miljö för sin utveckling. Vänsterpartiet 
har vid ett flertal motioner och andra sammanhang varit tydliga i att, barnens behov av bra 
miljö är prioriterat. Om kommunen var tillräckligt intresserad av driva förskolorna själva är 
det enkelt att samverka mellan olika förskolor när det är samma huvudman. Nu med olika 
marknads förskolor finns inte den möjligheten och kommunen anser sig tvungen att bygga 
riktigt stora förskole enheter så att stordriftsfördelarna går att uppnå för ett privat företag. 
Att synliggöra ett barnperspektiv enligt barnkonventionen på den här frågan betyder för 
vänsterpartiet att följa boverkets rekommendationer för friytor i utemiljön, och att i den 
barnpedagogiska-psykologiska forskningen följa befintlig kunskap om barns behov relaterat 
till barngruppers storlekar och kontinuitet i relationerna till förskolepersonalen. För stora 
enheter riskerar att sprida ut personalen så att den viktiga nära relationen mellan barn och 
pedagoger tunnas ut och inte ger det viktiga utvecklingsstöd som barn behöver. När det 
gäller målen för miljö och klimatambitioner i stadsutvecklingen anser vänsterpartiet att 
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kommunens hållning är alldeles för passiv, det är en avgörande framtidsfråga att bryta den 
eskalerande upphettnings katastrofen nu. Att då nöja sig med att ta upp frågan med 
fastighetsägaren under projektets gång är otillräckligt. Vänsterpartiet anser att Nacka 
kommun på sitt naturligt robusta vis ska överenskomma med fastighetsägaren i detta skeda 
om att byggandet ska vara miljöklassificerat, och att det både i bygg och driftsfas ska 
generera minimalt med utsläpp av koldioxid. Det kan gälla grön asfalt, klimatanpassad 
betong och konstruktioner av trä. Det är även på sin plats att nämna solcellsanläggningar i 
detta ärende. Att inte verka för det nu är dålig samhällsplanering, det kommer finnas stora 
ytor med tak och fasader som i den här fasen kan konstrueras för ge förnybar elektricitet på 
ett mycket lönsamt sätt, både för samhället och fastighetsägaren. Det är något kommunen 
borde ta upp till beslut med fastighetsägaren. Sverige och Nackas andel av utsläpp av 
koldioxid är mycket snart slut och att då kunna producera el i Nacka genom solceller är 
framtiden.” 
 
- - - - - 
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§ 374 KFKS 2018/28 

Tilläggsavtal till exploateringsavtal gällande ny 
nätstation, Nacka strand 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner avsteg från det av kommunfullmäktige 16 oktober 2017, § 
273, träffade exploateringsavtalet för Norra Nacka strand – Dp 3 etapp 1 genom att ingå 
föreslaget tilläggsavtal gällande att omslutande skal utgår för ny nätstation i Nacka strand i 
enlighet med bilaga 1. 

Ärendet 
Kommunen och exploatören Nacka Exploatering DP 3 AB träffade 2017 ett 
exploateringsavtal för del av Nacka strand, Norra Nacka strand – DP 3, etapp 1. Enligt 
exploateringsavtalet, 9.5.6 Inrättande av nätstationer, gäller särskilda krav på utformningen 
av en av nätstationerna inom detaljplaneområdet. Där framgår att nätstationen ska ha ett 
omslutande skal. Det omslutande skalet för ny nätstation ingår inte i Nacka Energi AB:s 
driftåtagande. Utbyggnad av nätstationen i enlighet med exploateringsavtalet medför därför 
kapitalkostnader samt drift- och underhållskostnader för kommunens driftenhet. 
Kommunen, exploatören och Nacka Energi är istället överens om att anlägga en 
prefabricerad nätstation med en platsanpassad fasad, vilket av planenheten bedöms ha 
motsvarande kvaliteter som den enligt exploateringsavtalet föreslagna lösningen. Avsteg 
från exploateringsavtalet innebär att kapitalkostnader och drift och underhållskostnader 
utgår för kommunen. Att skalet utgår innebär att en särskild överenskommelse om 
nätstationen mellan Exploatör, Kommunen och Nacka Energi enligt exploateringsavtalet 
inte längre behöver ingås. 
 
Ett förslag på tilläggsavtal till exploateringsavtalet har upprättats mellan kommunen och 
exploatören gällande att omslutande skal utgår för ny nätstation i Nacka strand, se bilaga 1. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 209 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 5 maj 2021 
Bilaga 1 Förslag till tilläggsavtal 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Idag ansvarar Nacka energi över 300 nätstationer. Under Wall Street Nacka användes två 
av dessa som canvas av två ”utsocknes” konstnärer och omvandlades till konstverk. 
Miljöpartiet ser en stor utvecklingspotential i att omvandla fler av kommunens nätstationer 
till konstverk. Många energibolag runtom i landet lägger ner stora pengar på att 
klottersanera sina nätstationer. Om vi hittar ungdomar i Nacka som kan hjälpa till att 
försköna det publika rummet genom att måla några av kommunens nätstationer, tror vi att 
vi kan stävja klotter och samtidigt ge ungdomar ett meningsfullt sommarjobb. Detta skulle 
med fördel kunna ske som en del i det nya eventet Wall Street Stockholm.” 
 
- - - - - 
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§ 375 KFKS 2018/173 

Markgenomförandeavtal för Nya gatan stadshusområdet 
Del av fastigheten Sicklaön 134:1 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget markgenomförandeavtal 
och fastighetsöverlåtelseavtal med Hemsö Fräsen 1 AB (org.nr. 559255–4868) för del av 
fastigheten Sicklaön 134:1 inom stadsbyggnadsprojektet Nya gatan. 
 
Beslutet villkoras av att kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår tilläggsavtal 
till tidigare ingånget avtal om överlåtelse av fastigheter till Hemsö Baggen AB, Hemsö 
Nacka 1 KB, Hemsö Båthöjden AB och Hemsö Nackavillan AB och att kommunstyrelsen 
för egen del beslutar att Nacka kommun ingår hyresavtal avseende Ektorps skola och 
markanvisningsavtal avseende äldreboende och förskola i Älta centrum. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige antog den 11 december 2017 § 365 detaljplan 612 för Nya gatan, 
Stadshusområdet. Detaljplanen möjliggör bland annat byggrätter för centrum, kontor, 
utbildning och fritidsverksamhet inom del av detaljplanen, kvarteret Limpan. Hemsö 
Fastighets AB ska enligt en övergripande överenskommelse med kommunen tilldelas 
lämpligt område för utveckling av samhällsfastigheter inom kommunen. Hemsö Fräsen 1 
AB ingår i Hemsö Fastighets AB som äger, förvaltar och utvecklar samhällsfastigheter. 
 
I syfte att skapa en projektvolym för Hemsö i nivå med den som har avtalats i 
överlåtelseavtalet och därigenom skapa förutsättningar för genomförande av ett projekt 
avseende Ektorps skola har kommunen för avsikt att ingå föreslaget 
markgenomförandeavtal och fastighetsöverlåtelseavtal med Hemsö Fräsen 1 AB för 
utveckling av en samhällsfastighet med ändamålet centrum, kontor, utbildning och 
fritidsverksamhet inom del av Sicklaön 134:1. För fastighetsöverlåtelsen ska Hemsö Fräsen 
1 AB erlägga 6 000 kronor per kvadratmeter ljus BTA, vilket motsvarar en preliminär 
köpeskilling om 9 000 000 kronor. Marköverlåtelsen innebär ett positivt netto för 
projektekonomin i stadsbyggnadsprojektet Nya gatan. 
 
Beslut om att ingå föreslaget markgenomförandeavtal och fastighetsöverlåtelseavtal 
villkoras av att kommunfullmäktige beslutar ingå tilläggsavtal till tidigare ingånget avtal om 
överlåtelse av fastigheter till Hemsö Baggen AB, Hemsö Nacka 1 KB, Hemsö Båthöjden 
AB och Hemsö Nackavillan AB och att kommunstyrelsen för egen del beslutar att 
kommunen ingår hyresavtal avseende Ektorps skola och markanvisningsavtal avseende 
äldreboende och förskola i Älta centrum fattas. 
Ärendet om markgenomförandeavtal och fastighetsöverlåtelseavtal avseende Limpan 
(KFKS 2018/173), ärendet om markanvisning för särskilt boende för äldre och förskola i 
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Älta (KFKS 2015/689) samt ärendet om tillägg till fastighetsöverlåtelseavtal och ingående 
av nytt hyresavtal för Ektorps skola med Hemsö, utgör ett samlat paket som har sin 
bakgrund i kommunens fastighetsöverlåtelseavtal. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 210 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 11 maj 2021 
Bilaga 1 Markgenomförandeavtal med bilagor 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Johan Krogh (C), 
Malin Gunnesson (KD), Christina Ståldal (NL), Sidney Holm (MP), Monica Brohede 
Tellström (L) och Esa Örmä (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Nacka är en framgångsrik skolkommun. Våra elever har riktigt bra resultat och trivs och 
är trygga i skolan. Det viktigaste är så klart engagerade lärare men även skollokalerna är 
viktiga. Våra skolor ska vara moderna, inspirera till lärande och kreativitet, flexibla och 
kunna användas till många olika saker. Nu genomför vi moderater en jättesatsning på just 
nya skolor. I höst invigs Boo gårds skola och Sigfridsborgsskolan i Älta, helt nybyggda. I 
höst börjar också nya Stavsborgsskolan i Älta att byggas. Idag fattar vi beslut om att ersätta 
Ektorpsskolan med en helt ny skola, större och bättre kapacitet och dessutom med 
sporthall bredvid. Vi beviljar också pengar för att projektera Sickla skola, så att den blir 
modern och fräsch. Tidigare har kommunstyrelsen beviljat pengar för en förstudie för att 
bygga en ny Borgvallaskola i Duvnäs utskog. Den här skolsatsningen har vi råd med tack 
vare att vi har skapat oss en väldigt stark ekonomi och att vi samarbetar med andra som vill 
investera i våra barns framtid. Vänsteroppositionen i S, NL, V och MP har motsatt sig 
detta.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan ser positivt på att det på denna plats planeras att byggas på redan 
ianspråktagen mark men är också medvetna om att det finns flera saker som behöver lösas 
för att göra detta till en verkligt bra plats. Vi hade gärna sett att kommunen redan från start 
hade visat att man har höga klimat och miljöambitioner så att det blir något som 
genomsyrar hela projektet. En annan aspekt är att vi hoppas att det inte kommer att saknas 
ordentliga lekplatser i detta närområde och eventuellt i stadshusparken, till gagn för de 
många barn som kommer att bo här. Det saknas annars en större lekplatsyta i västra 
Sicklaön men undantag av Kvarnholmen.” 
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Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill peka på komplexiteten i ärendet, med villkor som berör helt 
olika fastighetsobjekt på ett svårbedömt sätt, vilket påkallar behovet av en förenklad 
sammanställning av något slag före beslut. Även en förenklad framställning av finansiella 
konsekvenser framstår som motiverad. 
Vad det gäller själva det arkitektoniska och stadsmiljömässiga i Nya Gatan-delen av 
projektet, så vill Sverigedemokraterna återkomma med välkända ståndpunkter: Nacka, 
framför allt i tätorter, bör byggas om och byggas ut på ett sätt som harmonierar med 
existerande arkitektur. Klassisk arkitektur vad gäller fasader och utanverk är långsiktigt rätt 
för Nackas stadsmiljö. Alla ansträngningar behöver också göras för att bevara de gröna 
inslag i den aktuella stadsmiljön som går att rädda.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vid två tillfällen under 2010-talet sålde Nacka kommun en stor del av sina fastigheter, 
skolor, äldreboenden mm, till två företag, Rikshem och Hemsö. Avsikten var att på så sätt 
få in kapital som kunde användas till att lösa en del av kommunens lån. Det kan låta bra 
eftersom kommunen i och med det ser ut att få bättre soliditet och i bästa fall bättre 
lånevillkor om och när kommunen lånar pengar.  
Vänsterpartiet var självklart emot försäljningarna i huvudsak med två argument: 
kommunen förlorar rådigheten över fastigheten och anläggningen och på sikt kommer 
självklart kostnaderna att skena iväg. Varför skulle ett företag köpa en fastighet om det inte 
räknar med att tjäna pengar på det, det är ju dess uppgift enligt aktiebolagslagen. Ska 
företaget tjäna på affären så finns det bara en part som kan bidra till det: Nacka kommun. 
Så har man förstått det även i borgerligt styrda Osby kommun som uppmärksammats på 
sistone just för att de avvisar försäljningspropåer.  
Självklart har kommunen inte alls samma rådighet över fastigheten och anläggningen man 
sålt som om man ägt den och det ser vi kanske främst i ärendet om Ektorps skola. När det 
gäller fastigheten vid Nya gatan så handlar det också om brist på rådighet, enligt ingått avtal 
är kommunen i praktiken tvungen att sälja marken till Hemsö. Därtill nödd och tvungen, 
helt enkelt. Det visar indirekt också på hur fel det varit att göra dessa 
fastighetsförsäljningar.  
Vi valde ändå att inte yrka avslag i detta ärende trots att det troligen skulle löna sig på lång 
sikt, trots vite. Dock kan det föra med sig andra konsekvenser som vi inte kunnat 
överblicka varför vi inte ställde det yrkandet.  
Om den nya Ektorps skola skrivs inte mycket i det här ärendet men intressant är att det 
finns ett nyckeltal för skolstorlek på 8 m2 per barn, en yta som i andra sammanhang 
uppfattas som alldeles för liten och betydligt mindre än det normala i andra kommuner. En 
så liten yta medför att det knappast finns plats att dela undervisningsgrupper och att skapa 
mindre sammanhang som är livsviktigt för många elever, speciellt de med 
inlärningsutmaningar eller neuropsykiatriska funktionsvariationer, för att klara av sin 
skolmiljö.  
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Den snåla ytan per elev beror självklart på att de höga kostnaderna som den nybyggda 
skolan medför ställer krav på effektiv ytanvändning, dvs trånga lokaler. Vi har sett det i 
Stavsborg och vi ser det här. För några år sedan varierade hyreskostnadens andel av 
skolpengen på mellan drygt 10% till närmare 30%. Nu är vi där igen, vi kommer att ligga på 
bortåt 30% i Ektorp. Och självklart betyder det att skolan då måste dra in på andra 
kostnader. Kanske behöriga lärare, läromedel för att inte tala om gruppstorlekar. 
Detta visar det orimliga med internhyressystemet liksom konsekvenserna av att privatisera 
kommunens fastighetsbestånd.” 
 
- - - - -  
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§ 376 KFKS 2021/569 

Tillägg till fastighetsöverlåtelseavtal och ingående av 
nytt hyresavtal för Ektorps skola med Hemsö 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår föreslaget tilläggsavtal till tidigare 
ingånget avtal om överlåtelse av fastigheter till Hemsö Baggen AB, Hemsö Nacka 1 KB, 
Hemsö Båthöjden AB och Hemsö Nackavillan AB, i enlighet med bilaga 1 till enheten för 
fastighetsförvaltnings tjänsteskrivelse.  
 
Beslutet villkoras av att kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår 
markgenomförandeavtal och fastighetsöverlåtelseavtal avseende del av fastigheten Sicklaön 
134:1 i centrala Nacka (kvarteret Limpan) med Hemsö Fräsen 1 AB och att 
kommunstyrelsen för egen del beslutar att Nacka kommun ingår markanvisningsavtal med 
Hemsö Fastighets AB avseende äldreboende och förskola i Älta centrum. 

Ärendet 
I december 2016 överlät Nacka kommun ett antal fastigheter till Hemsö-koncernen, 
däribland Ektorps skola. I fastighetsöverlåtelseavtalet har Ektorps skola definierats som ett 
utvecklingsprojekt. Under tiden som gått har förutsättningarna förändrats och det projekt 
som tidigare var tänkt att genomföras är inte längre aktuellt. Ett avrop i enlighet med 
överlåtelseavtalet kommer därmed inte att ske. 
Ektorps skola är emellertid i dåligt skick och det föreligger ett stort underhållsbehov. 
Eftersom skolan kräver en omfattande renovering har Hemsö gjort bedömningen att det är 
mer ekonomiskt försvarbart att riva befintliga byggnader och ersätta med en ny mer 
effektiv modern skolbyggnad och en ny fullstor idrottshall. I syfte att skapa en 
projektvolym för Hemsö i nivå med den som har avtalats i överlåtelseavtalet och 
därigenom skapa förutsättningar för genomförande av ett projekt avseende Ektorps skola 
har kommunen förhandlat fram markgenomförandeavtal och fastighetsöverlåtelseavtal för 
Limpan samt markanvisningsavtal för särskilt boende för äldre och förskola i Älta, baserat 
på marknadsvärderingar. Dessa beslut villkoras av att beslut om hyresavtal rörande Ektorps 
skola fattas. Nuvarande hyresavtal löper till och med 2036. 
 
Det nya förslaget till hyresavtal ger en skola med kapacitet för totalt ca 900 barn/elever 
samt en fullstor idrottshall. Hyran uppgår preliminärt till 21,3 miljoner kronor per år. 
Hyrestiden är 25 år. Under produktionstiden kommer skolan att evakueras till lediga lokaler 
i Skuru skola. 
 
Ärendet om markgenomförandeavtal och fastighetsöverlåtelseavtal avseende Limpan 
(KFKS 2018/173), ärendet om markanvisning för särskilt boende för äldre och förskola i 
Älta (KFKS 2015/689) samt ärendet om tillägg till fastighetsöverlåtelseavtal och ingående 
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av nytt hyresavtal för Ektorps skola med Hemsö, utgör ett samlat paket som har sin 
bakgrund i kommunens fastighetsöverlåtelseavtal. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 211 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning samt enheten för bygg och 
anläggning daterad den 4 maj 2021 
Bilaga 1 Tilläggsavtal 3 till fastighetsöverlåtelseavtalet 
Bilaga 2 Hyresavtal Ektorps skola 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Johan Krogh (C), 
Malin Gunnesson (KD), Sidney Holm (MP), Mikael Carlsson (NL), Monica Brohede 
Tellström (L) och Esa Örmä (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Nacka är en framgångsrik skolkommun. Våra elever har riktigt bra resultat och trivs och 
är trygga i skolan. Det viktigaste är så klart engagerade lärare men även skollokalerna är 
viktiga. Våra skolor ska vara moderna, inspirera till lärande och kreativitet, flexibla och 
kunna användas till många olika saker. Nu genomför vi moderater en jättesatsning på just 
nya skolor. I höst invigs Boo gårds skola och Sigfridsborgsskolan i Älta, helt nybyggda. I 
höst börjar också nya Stavsborgsskolan i Älta att byggas. Idag fattar vi beslut om att ersätta 
Ektorpsskolan med en helt ny skola, större och bättre kapacitet och dessutom med 
sporthall bredvid. Vi beviljar också pengar för att projektera Sickla skola, så att den blir 
modern och fräsch. Tidigare har kommunstyrelsen beviljat pengar för en förstudie för att 
bygga en ny Borgvallaskola i Duvnäs utskog. Den här skolsatsningen har vi råd med tack 
vare att vi har skapat oss en väldigt stark ekonomi och att vi samarbetar med andra som vill 
investera i våra barns framtid. Vänsteroppositionen i S, NL, V och MP har motsatt sig 
detta.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är bra att en ny skola byggs. Men majoritetens kortsiktiga affärer visar sig redan här. 
Försäljningen av välfärdsfastigheter leder nu till hög hyra, vilket innebär att det blir mindre 
utbildning för varje spenderad skattekrona.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att det är positivt att det byggs en stor och bra skola i Ektorp. 
Nackalistan har tidigare ifrågasatt hyreskontraktets formulering om att man i lokalerna ska 
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bedriva momspliktig verksamhet. Den förklaring jag fått av tjänstemännen är att detta är en 
standardformulering även när hyresgästen skall vara en kommunal skolverksamhet som 
inte är momspliktig och att det som kommer bedrivas i lokalerna är kommunal 
skolverksamhet och inget annat. Vi kommer noga följa detta ärende och tillse att så också 
blir fallet.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det nya förslaget till hyresavtal ger en skola med kapacitet för totalt ca 900 elever samt en 
fullstor idrottshall. Hyran uppgår preliminärt till 23.700kr per elev om vi fyller den med 900 
elever. Blir det bara 500 elever blir hyran 42.600kr per elev. Eftersom checkbeloppet i 
genomsnitt blir 80.760kr per elev så äter hyran i bästa fall ”bara” upp 29% av skolchecken.  
Nya lokaler är oftast dyrare än äldre men i och med att vi bygger nytt går det också att 
planera lokalerna smartare, mer yteffektiva och med en större flexibilitet. Här ser vi dock 
ett behov av större affärsmässighet från kommunens lokalenhet i att tillhandahålla lokaler 
som både kan utnyttjas mer utanför ordinarie skoltid, och snabbt anpassas efter växlande 
elevantal. Vi måste ge bättre incitament till lokalenheten, för att driva på en utveckling mot 
flexiblare, mer välutnyttjade lokaler och på sikt lägre lokalkostnader för Nackas skolor.  
I sista hand vill vi för att hyran inte ska bli droppen som urholkar stenen, att kommunen 
utnyttjar det tillägg i Skolförordningens 14:e kap. 6§ som skolminister Gustav Fridolin (Mp) 
drev igenom 2018. Det nya tillägget gör det möjligt att ge extrapengar till en skola för höga 
kostnader ”på grund av kommunens investering i nya lokaler, renovering av befintliga lokaler eller någon 
annan omständighet.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vid två tillfällen under 2010-talet sålde Nacka kommun en stor del av sina fastigheter, 
skolor, äldreboenden mm, till två företag, Rikshem och Hemsö. Avsikten var att på så sätt 
få in kapital som kunde användas till att lösa en del av kommunens lån. Det kan låta bra 
eftersom kommunen i och med det ser ut att få bättre soliditet och i bästa fall bättre 
lånevillkor om och när kommunen lånar pengar.  
Vänsterpartiet var självklart emot försäljningarna i huvudsak med två argument: 
kommunen förlorar rådigheten över fastigheten och anläggningen och på sikt kommer 
självklart kostnaderna att skena iväg. Varför skulle ett företag köpa en fastighet om det inte 
räknar med att tjäna pengar på det, det är ju dess uppgift enligt aktiebolagslagen. Ska 
företaget tjäna på affären så finns det bara en part som kan bidra till det: Nacka kommun. 
Så har man förstått det även i borgerligt styrda Osby kommun som uppmärksammats på 
sistone just för att de avvisar försäljningspropåer.  
Självklart har kommunen inte alls samma rådighet över fastigheten och anläggningen man 
sålt som om man ägt den och det ser vi kanske främst i ärendet om Ektorps skola. När det 
gäller fastigheten vid Nya gatan så handlar det också om brist på rådighet, enligt ingått avtal 
är kommunen i praktiken tvungen att sälja marken till Hemsö. Därtill nödd och tvungen, 
helt enkelt. Det visar indirekt också på hur fel det varit att göra dessa 
fastighetsförsäljningar.  
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Vi valde ändå att inte yrka avslag i detta ärende trots att det troligen skulle löna sig på lång 
sikt, trots vite. Dock kan det föra med sig andra konsekvenser som vi inte kunnat 
överblicka varför vi inte ställde det yrkandet.  
Om den nya Ektorps skola skrivs inte mycket i det här ärendet men intressant är att det 
finns ett nyckeltal för skolstorlek på 8 m2 per barn, en yta som i andra sammanhang 
uppfattas som alldeles för liten och betydligt mindre än det normala i andra kommuner. En 
så liten yta medför att det knappast finns plats att dela undervisningsgrupper och att skapa 
mindre sammanhang som är livsviktigt för många elever, speciellt de med 
inlärningsutmaningar eller neuropsykiatriska funktionsvariationer, för att klara av sin 
skolmiljö.  
Den snåla ytan per elev beror självklart på att de höga kostnaderna som den nybyggda 
skolan medför ställer krav på effektiv ytanvändning, dvs trånga lokaler. Vi har sett det i 
Stavsborg och vi ser det här. För några år sedan varierade hyreskostnadens andel av 
skolpengen på mellan drygt 10% till närmare 30%. Nu är vi där igen, vi kommer att ligga på 
bortåt 30% i Ektorp. Och självklart betyder det att skolan då måste dra in på andra 
kostnader. Kanske behöriga lärare, läromedel för att inte tala om gruppstorlekar. 
Detta visar det orimliga med internhyressystemet liksom konsekvenserna av att privatisera 
kommunens fastighetsbestånd.” 
 
- - - - -  
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§ 377 KFKS 2021/553, 2020/40 

Medel för projektering av Sickla skola 
Investeringsbeslut 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar investeringsmedel om 12 miljoner kronor för projektering av 
Sickla skola, projekt nr 93103388. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade i december 2020 om inriktningsbeslut och svar på återremiss 
för stadsbyggnadsprojekt Sydvästra Plania i Sickla. I beslutet delades det kommande arbetet 
upp i ett skolprojekt och ett stadsbyggnadsprojekt. 
 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade i februari 2021 om 2 miljoner kronor 
avseende fördjupad förstudie och framtagande av program för Sickla skola. Arbetet pågår 
och beräknas vara klart i augusti 2021. För att den önskade tidplanen med byggstart under 
Q1 2022 ska kunna hållas föreslås kommunfullmäktige bevilja 12 miljoner kronor för 
projektering av Sickla skola, projekt 93103388. Om medel inte beviljas riskerar flytten av 
bollplanen till skolområdet och byggstart av bostäder på KKV-tomten att försenas då de är 
beroende av att skolprojektet genomförs först. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 212 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning samt enheten för bygg och 
anläggning daterad den 10 maj 2021 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande Monica Brohede Tellström (L), Tomas 
Ottosson (V), Johan Krogh (C), Mikael Carlsson (NL), Sidney Holm (MP) och Karin 
Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Nacka är en framgångsrik skolkommun. Våra elever har riktigt bra resultat och trivs och 
är trygga i skolan. Det viktigaste är så klart engagerade lärare men även skollokalerna är 
viktiga. Våra skolor ska vara moderna, inspirera till lärande och kreativitet, flexibla och 
kunna användas till många olika saker. Nu genomför vi moderater en jättesatsning på just 
nya skolor. I höst invigs Boo gårds skola och Sigfridsborgsskolan i Älta, helt nybyggda. I 
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höst börjar också nya Stavsborgsskolan i Älta att byggas. Idag fattar vi beslut om att ersätta 
Ektorpsskolan med en helt ny skola, större och bättre kapacitet och dessutom med 
sporthall bredvid. Vi beviljar också pengar för att projektera Sickla skola, så att den blir 
modern och fräsch. Tidigare har kommunstyrelsen beviljat pengar för en förstudie för att 
bygga en ny Borgvallaskola i Duvnäs utskog. Den här skolsatsningen har vi råd med tack 
vare att vi har skapat oss en väldigt stark ekonomi och att vi samarbetar med andra som vill 
investera i våra barns framtid. Vänsteroppositionen i S, NL, V och MP har motsatt sig 
detta.” 
 
Ella Tegsten lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”För oss är det viktigt att hålla möjligheten öppen för en fullstor 11-spelarplan vid 
Sicklavallen. Vi har länge drivit att vi vill etablera en 11-spelarplan där och inte se att den 
möjligheten försvinner. Självfallet är vi för att etablera och utveckla Sickla skola men utan 
fullstora spelplaner kommer kapaciteten av idrottsytor minska och slå hårt mot de unga i 
Nacka.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att det är bra att medel nu tillförs projektet så att en projektering kan 
komma i gång. Vi vill som vi tidigare framföra att skolan och hela området utformas så att 
det går att återskapa den 11-spelarplan för fotboll som legat här tidigare.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Vad som byggs i Sickla är i praktiken en självständig tätort. Det är troligen nödvändigt då 
Nacka behöver expandera, och platsen är redan utbyggd och urbaniserad, så även Sickla 
skola behöver få sin del av medel. 
Vad som är viktigt just i ett kommande befolkningscentrum som Sickla är idrottsytor, 
tillgängliga på kort avstånd för dem som vill använda dem. Detta innebär konkret att 
fotbollsytorna på platsen måste skyddas mot omvandling till annan användning, och 
Sverigedemokraterna vill betona vikten av detta.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”I frågan om medel för projektering av Sickla skola biföll vänsterpartiet KS förslag till 
beslut. Därför att det är viktigt att skolans om och tillbyggnad kan starta. Det behöver 
resultera i att elever och lärare får en bra lärmiljö med tillräckligt stora utrymmen så att 
undervisning och pedagogik kan fungera. Extra viktigt för barn med behov av anpassad 
skolmiljö. Det är rimligt i det här läget när det fortfarande är på ritbordet att konsultera 
pedagogisk och NPF kunniga om hur skolan kan göras tillgänglig för alla elever. 
Vänsterpartiet kommer följa utvecklingen av ärendet och bevaka både frågan om tillräckliga 
ytor för lek, fritid och idrott och i det andra planärendet att det byggs bra bostäder med lågt 
klimatavtryck till priser som kan efterfrågas. Iden om marknadshyror och att det ska vara 
den som betalar mest som får en lägenhet är vi helt emot. Kösystem och att bostad ses som 
ett grundläggande behov är betydligt mer rättvist än tjockleken på plånboken.” 
- - - - -  
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§ 378 KFKS 2021/543 

Fastställande av tomträttsavgäld för småhus i Båthöjden, 
Fisksätra 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälder, enligt bilaga 1, till oförändrade från och 
med den 1 oktober 2022 och under kommande 10-årsperiod. 

Ärendet 
Nacka kommun upplåter mark med tomträtt för 29 bostadsfastigheter i området Båthöjden 
i Fisksätra. Tomträtternas avgäldsperiod löper på 10 år och innevarande period löper ut 
den 30 september 2022. Inför att avgäldsperioden löper ut kan parterna, senast ett år före 
omregleringstidpunkten, träffa överenskommelse om ny avgäld vilket i första hand sker 
genom en överenskommelse. 
 
Nuvarande avgäld varierar mellan 23 000–27 400 kronor per år för berörda tomträtter. 
Enheten för fastighetsförvaltning föreslår att nuvarande avgälder ska fastställas att gälla 
också för nästkommande avgäldsperiod från och med den 1 oktober 2022. Förslaget 
innebär således att överenskommelser om avgäld för kommande avgäldsperiod inte 
behöver träffas. Ett beslut i enlighet med förslaget innebär en fortsatt årlig intäkt till 
kommunen om 678 400 kronor för kommande 10-åriga avgäldsperiod. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 213 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 4 maj 2021 
Bilaga 1 Tomträttsavgälder 
Bilaga 2 Karta 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
- - - - - 
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§ 379 KFKS 2020/898 

Ny renhållningsordning för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar en ny renhållningsordning för Nacka kommun enligt bilaga 1 
och 2 till tjänsteskrivelse daterad den 10 maj 2021. Kommunfullmäktige beslutar att den 
nya renhållningsordningen börjar gälla den 1 juli 2021 och därmed ersätter den nuvarande. 

Ärendet 
Avfallsplanen tillsammans med avfallsföreskrifterna utgör den kommunala renhållnings-
ordningen. Förslaget till ny renhållningsordning/avfallsplan har tagits fram av natur- och 
trafiknämnden i samverkan med Nacka vatten och avfall AB. Förslag till avfallsplan har 
varit utskickad på samråd, och har tillstyrkts av natur- och trafiknämnden. Avfallsplanen 
innehåller fyra övergripande mål för planperioden 2021 - 2026. För varje övergripande mål 
finns uppföljningsbara delmål och nyckeltal. För varje delmål och åtgärd framgår vilken 
nämnd som har ansvar för uppföljning och genomförande. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 214 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 1 juni 2021, §91 
Reviderade avfallsföreskrifter 
En ny avfallsplan med bilagor 

Yrkanden 
Håkan Ekengren (C) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), Hans Peters (C), 
och Karin Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med ändringen att 
förslaget till avfallsplan justeras så att avsnitt 2.2 får den lydelse som föreslogs innan natur- 
och trafiknämndens ändring. Så att det under avsnitt 2.2 står: 
”För att kunna nå återvinningsmålen för förpackningar behöver servicen förbättras för 
hushållen. Allt fler bör ha tillgång till insamling nära bostaden. Det är producenterna av 
förpackningarna som genom godkända insamlingssystem ska erbjuda detta. Med 
bostadsnära menas att förpackningar ska samlas in med samma service som för mat- och 
restavfall. Det innebär att lösningarna kan variera för olika typer av bostäder och 
bostadsområden. I många villaområden kan det lösas vid respektive fastighet, i rad- och 
kedjehusområden kan det lösas i ett gemensamt hus inom området och i flerfamiljlösningar 
kan lösningar komma att variera beroende fastigheternas utformning.” 
I detta yrkande instämde Tomas Ottosson (V) och Sidney Holm (MP).  
 
Håkan Ekengren yrkade avslag på Socialdemokraternas ändringsyrkande. 
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Lina Olsson (NL) yrkade enligt följande. 
”Renhållningsordningen ser i en del avseenden bra ut. Fortfarande ligger Nacka inte särskilt 
högt i riksnivå av renhållning/återvinning och når inte upp till genomsnittet i landet. Det 
finns ingen rimlig förklaring till varför Nacka inte når högre, upp till en nivå av 70%, vilket 
vi som nation har förbundit oss till. Nackalistan yrkar på att Nacka ska som mål nå upp till 
70 % återvinning av matavfall inom en 5-årsperiod.” 
I detta yrkande instämde Tomas Ottosson (V).  
 
Tomas Ottosson yrkade vidare enligt följande. 
”Vänsterpartiet yrkar på att utreda alla nio deponier som i tidigare utredning bedöms vara i 
behov av en riskbedömning.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns fyra förslag till beslut.  
 
Ordföranden ställde först Vänsterpartiets förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat att avslå förslaget.  
 
Därefter ställde ordföranden Nackalistans förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat att avslå förslaget. 
 
Därefter ställde ordföranden Socialdemokraternas förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat att avslå förslaget. 
 
Slutligen ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Ett gediget arbete har nu utförts inom kommunen och Nacka vatten och avfall AB och 
som nu efter en omfattande process med remissförfaranden och utredningar lett fram till 
den avfallsplan som nu är på väg till KF för antagande. Stort tack till alla som bidragit. Vi 
vill framhålla det positiva med att det tillkommit ett mål (nr 4) angående nedskräpning som 
under en tid varit ett växande problem i kommunen och som många nackabor med rätta 
reagerat negativt på. Detta behöver kommunen ta krafttag mot. Däremot är vi inte nöjda 
med regeringens beslut om att returpapper ska vara kommunens ansvar att ta hand om. 
Det betyder att kostnader läggs på kommunen och medborgarna som tidigare dagspressen 
var ansvariga för. Att stödja/avlasta dagspressens utgivning av papperstidningar hade 
kunnat göras på annat sätt. 
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Då Miljödepartementet utreder hur den hushållsnära insamlingen av förpackningar ska ske, 
och vilka fraktioner den ska omfatta, är det oklokt att som Socialdemokraterna vill, låsa 
Nackas hushållsnära insamling av förpackningar till insamlingen av mat och restavfall. En 
flexiblare skrivning ger större handlingsfrihet. 
Vi i Alliansen värnar om skattebetalarnas pengar, men också om en hållbar avfallshantering. 
Att investera i ett insamlingssystem innan den hushållsnära förpackningsinsamlingen är 
definierad vore oseriöst och riskerar både onödiga kostnader för skattebetalarna och en 
sämre möjlighet att nå miljömålen.” 
I ovanstående protokollsanteckning instämde Mats Gerdau för Moderaterna. 
 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Renhållningsordningen är välskriven, genomarbetad och förankrad i kommunen och de 
kommunala bolagen. Dock har oklarheter i tolkningen av den nya lagstiftningen om 
Fastighetsnära insamling av förpackningsavfall och returpapper (FNI) medfört att mål och 
åtgärder för FNI ännu inte tydligt kan specificeras - trots att lagstiftningen trädde i kraft 
2021-01-01.  De nya och hastigt påkomna regeringsbeslutet strax före jul 2020 om att 
kommunerna tar över ansvaret för tidningsinsamling från Förpacknings och 
Tidningsinsamlingen (FTI) har även inneburit en oväntad utmaning för kommunen.  
Nackalistan anser att det finns anledning att återigen revidera renhållhållningsordningen 
efter att Naturvårdsverket är klara med sin tolkning av den nya lagstiftningen för FNI - och 
kommuner, renhållningsbranschen samt intresseorganisationer som Avfall Sverige fått reda 
på vad som gäller. 
Nacka kommuns delmål 3.1 avser återvinning av minst 50% av matavfallet i kommunen till 
2026 och lyder: ”Minst 50% av matavfallet från hushåll, storkök, butiker och restauranger 
återvinns biologiskt genom rötning så att både växtnäring och energi tas tillvara.”  
Målet relaterar till ett nationellt mål om att samla in 70% matavfall till 2023. Eftersom det 
nationella målet har en större ambitionsnivå bör även Nackas delmål 3.1 skärpas. Därav 
Nackalistans yrkande ovan.  
Återbruk är det näst översta steget i avfallstrappan och är viktigt för att minska 
förbrukningen av jordens resurser samt utsläpp av växthusgaser. Det är därför viktigt att 
kommunens invånare i större utsträckning än idag uppmuntras att lämna in och sortera ut 
grovavfall som kan återanvändas, i stället för att det går till förbränning eller deponi. Det 
räcker dock inte med att bara göra det mer attraktivt för medborgarna att sortera ut avfall 
för återbruk, utan kommunen måste också göra det mer attraktivt att köpa återbrukade 
produkter (i stället för nyproducerade). Idag finns en stark trend kring second-hand och 
återbruk, som Nacka borde haka på och uppmuntra genom att skapa en marknadsplats för 
hållbar konsumtion, t ex en återbruksgalleria med Retuna återbruksgalleria i Eskilstuna som 
förebild. Nackalistan har lämnat in en motion om återbruksgalleria 2021-05-20.  
Nackalistan vill även se att s k elreturskåp för inlämning av glödlampor och småelektronik 
uppförs i någon av butikerna i Orminge centrum, då Boo som enda kommundel saknar 
detta. 
Slutligen behöver kommunal mark regelbundet städas (skräpplockning), ”tjuvtippar” 
stävjas, klotter saneras, papperskorgar tömmas och ytor kring Återvinningsstationer (ÅVS) 



 
69 (115) 

 14 juni 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

hållas fria från skräp. Nackalistan vill se en ökad ambitionsnivå och hade därför budgeterat 
2 MSEK mer än Nackas styrande partier 2021 till detta ändamål.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet yrkade på att utreda alla nio deponier som i tidigare utredning bedöms vara 
i behov av en riskbedömning. Vi yrkade också på Socialdemokraterna tilläggsyrkande om 
att det är viktigt med bostadsnära insamling av förpackningar med samma tillgång som för 
rest och matavfall. 
· De fyra övergripande målen är bra. 
· Bra med en ambitiös handlingsplan där konkreta åtgärder för att nå delmålen listas. Även 
bra att det redovisat vem som är ansvarig för att de olika målen uppfylls. (Att det är viktigt 
att man lägger stor vikt vid uppföljningen så att målen verkligen nås har vi betonat i 
remissvaret.) 
· Bra att man håller på att ta fram kriterier som kan användas vid inköp och upphandling 
för bl.a. cirkulära avfallsflöden i byggsektorn och för plastförpackningar och emballage. (I 
remissvaret har vi skrivit att ”kommunen ska göra allt man kan med de styrmedel, i form av 
t.ex. upphandling, och tillsyn som kommunen förfogar över för att försäkra sig om att det 
avfall som uppstår och samlas in inom kommunens gränser hanteras på ett säkert sätt”. Jag 
uppfattar det som att plastinsamlingen, som vi särskilt tryckt på, eftersom den är särskilt 
problematisk, lagts till efter remissomgången.) 
· Mindre bra är att man inte försökt höja ambitionsnivån vad gäller minskning av avfall från 
kommunalt finansierade verksamheter och ökat målen för insamling av matavfall och 
grovavfall. Vi hoppas, trots detta, att man inte kommer att nöja sig med de uppsatta målen 
utan att man gör allt man kan för att överträffa dem. 
· Det är också nedslående att man endast utreder två av de nio deponier som i en tidigare 
utredning (Nedlagda deponier) bedömts vara i behov av en riskbedömning. Detta är 
särskilt allvarligt då deponier förutom att de kan innehålla farligt avfall som läcker ut i 
naturen kan vara en källa till metangasutsläpp.) 
Det finns beräkningar, om än grova uppskattningar av klimatnytta, med tanke på 
Koldioxidutsläpp, det är ett viktigt steg i att komma tillrätta med eller för att åtminstone 
minska utsläppen av klimatstörande gaser. 
Värt att nämna kan även vara handlingsplanens bilaga 1 Beskrivning av åtgärderna, där kan 
man läsa om sådana trevliga idéer som: 
-Införa insamling av byggmaterial för återanvändning på kretsloppscentralerna. 
-Tillhanda återbrukat material från kretsloppscentralerna till förskolor och skolor 
-Utveckla och främja möjligheter till att återanvända, låna, hyra och reparera i samverkan 
med bostadsföretag och aktörer inom näringsliv och civilsamhälle. 
-Etablera en fritidsbank.” 
 
- - - - -  
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§ 380 KFKS 2019/I093 

Motion – Avsluta Konsten att skapa stad 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) föreslås 
att kommunen omedelbart avslutar Konsten att skapa stad samt att ansvaret för konst och 
kultur i det offentliga rummet återförs till kulturnämnden då motionärerna anser att 
programmet begränsar den konstnärliga friheten och styr innehållet i den offentligt 
finansierade konsten. 
 
Ärendet behandlades i kulturnämnden den 26 maj 2020. Kulturnämnden har föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå förslagen i motionen eftersom vare sig Program fiir 
konst och kultur i det offentliga rummet eller modellen Konsten att skapa stad innefattar 
krav gällande vad offentlig konst ska innehålla. Programmet eller modellen innehåller inte 
heller några övriga begränsningar av den konstnärliga friheten. Enheten för strategisk 
stadsutveckling instämmer i kulturnämndens förslag till beslut föreslår därför att motionen 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 210 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 5 augusti 2020 
Bilaga 1 Motion från av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 maj 2020 
Bilaga 4 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
 
- - - - - 
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§ 381 KFKS 2019/ I083 

Motion – Spontan- och deltagarkultur 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun utreder förutsättningarna för spontan- och 
deltagarkultur, ur ungas och ur kulturutövares perspektiv samt att återkomma med förslag 
hur Nacka kan förenkla för och tillgängliggöra spontan- och deltagarkulturen. 
Inom ramen för kulturnämndens ansvarsområden görs insatser för att skapa möjligheter till 
spontan kultur. I planeringen av nya lokaler bedöms möjligheter att kunna nyttja 
utomhusytor som ligger i direkt anslutning till framtida bibliotek och kulturhus. 
I yttranden för detaljplaner ger kulturnämnden förslag att utreda till exempel 
utomhusscener och dansbanor där det kan vara lämpligt. Evenemang i det offentliga 
rummet, i parker eller på andra platser, kräver polistillstånd och handläggning inom 
kommunen, vilket kräver god framförhållning. Samverkan sker för att förenkla 
handläggningen av olika tillstånd. 
Det finns öppen, avgiftsfri kulturskola för alla barn och ungdomar från 7 - 20 år och 
genom stipendiet Peng Direkt ges ungdomar mellan 13 - 20 år möjlighet att arrangera egna 
kulturevenemang. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 211 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 24 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 4 maj 2020 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 382 KFKS 2020/329 

Motion – Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum 
Motion den 20 april 2020 av Mikael Carlsson och YuSie Rundkvist Chou (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Initiativtagarna till motionen föreslår att kommunen garanterar Fisksätra Folkets Hus 
lokaler motsvarande minst de gamla lokalerna i skolan, förhandlar med Stena om att ge 
plats för dessa lokaler i Fisksätra centrum samt tar initiativ till och stödjer en projektering 
av lokalerna i samarbete med föreningen, biblioteket, Stena m.fl. Ärendet har beretts 
tillsammans med kultur- och fritidsenheten och har behandlats i kulturnämnden den 20 
oktober 2020. Kulturnämnden hyrde tidigare kulturhuslokaler i en del av byggnaden på 
fastigheten Nacka Erstavik 26:248 (Fisksätraskolan). I september 2019 överlät Nacka 
kommun fastigheten och kulturhuslokalerna flyttade till tillfälliga lokaler i anslutning till 
Fisksätra Centrum i juni 2020. I samband med överlåtelsen kom kommunen och Stena 
Fastigheter överens om att initiera ett arbete gällande kommunens långsiktiga behov av 
kulturhus i Fisksätra. Dessa diskussioner påbörjades under våren 2020 och pågår alltjämt. 
Målet med arbetet är att skapa ändamålsenliga lokaler för en bred kulturverksamhet där 
lokalerna ska vara verksamhetsanpassade och kunna samnyttjas effektivt och bokas av en 
mångfald aktörer som vill bedriva kulturverksamhet i Fisksätra. Mot bakgrund av ovan 
föreslås att kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen, och att motionen med detta är färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 308 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, daterad den 2 november 2020 
Bilaga 1 Motion - Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum (NL) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 56 
 
- - - - - 
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§ 383 KFKS 2020/560 

Motion – Inför krisklausuler i kulturavtalen 
Motion den 15 juni 2020 av Mattias Qvarsell m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna pekar på att Nacka kommun har infört en modell med flera privata aktörer 
som levererar välfärdstjänster, och att kommunen i och med detta har försökt reglera bort 
sitt ansvar för att verksamheten bedrivs med rimliga förutsättningar. Motionärerna menar 
att det inte finns några krav gällande personalens villkor i avtalen med kommunen, och att 
det inte finns några riktlinjer om att fullfölja utbetalningar som ställts in till följd av 
pandemin. Motionärerna vill därför att kommunens kulturavtal ska förstärkas med en 
krisklausul som säkerställer ett ansvarsfullt agerande mellan kommunen och 
kulturaktörerna. Vidare vill motionärerna att kommunens avtal med externa aktörer 
förutsätter bra villkor för de som anlitas i verksamheterna. 
 
I avtalen med driftsaktörerna inom kulturnämndens ansvarsområde regleras 
arbetsmiljöansvaret. Lagar, kommunala beslut och riktlinjer ska efterlevas och avvikelser 
som påverkar verksamheten ska snarast meddelas till kommunen. Enligt avtal förbinder sig 
leverantörerna att förebygga skador och tillbud som kan drabba personal. Leverantörerna 
förbinder sig även att ha erforderliga försäkringar för sin verksamhet. Kulturnämndens 
bedömning är att ovan regleringar i avtalen ger förutsättningar för bra arbetsvillkor. 
 
Det är svårt att definiera och avtala om kriser, därför bör man inte på förhand definiera vad 
som utgör en kris, utan snarare hänvisa till oförutsedda händelser som medför att endera 
parten inte har möjlighet att uppfylla avtalet med rimliga medel och resurser. Det vanliga är 
därför att man avtalar om "force majeure", det vill säga oförutsedda och extraordinära 
händelser som inverkar på möjligheterna att uppfylla ett avtal. I nämndens driftsavtal som 
upphandlats avtalas om "force majeure", vilket bedöms tillräckligt i händelse av kris. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 310 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 55 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 6 oktober 2020 
Bilaga Motion - Inför krisklausuler i kulturavtalen (S) 
 
- - - -  
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§ 384 KFKS 2020/198 

Motion – Förvalta Danvikens hospital och utred 
möjligheten att skapa ett kulturcentrum 
Motion den 2 mars 2020 av Carl-Magnus Grenninger och Mattias Qvarsell (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ser till att Danvikens hospital förvaltas så att 
byggnadens kulturhistoriska värde bevaras, utreder möjligheterna att köpa hospital-
byggnaden samt utreder möjligheterna till ett kulturcentrum i Danvikens hospital. Ärendet 
har beretts tillsammans med kultur- och fritidsenheten och har behandlats i kulturnämnden 
den 20 oktober 2020. 
 
Danvikens hospital ägs sedan 2018 av Aspect Hospitality 2016:1 AB. Byggnaden är klassad 
som byggnadsminne sedan 2016 och är i stort behov av renovering. Ett flertal 
förelägganden gällande bristande underhållsåtgärder har utfärdats av såväl länsstyrelsen 
som Nacka kommun. Tidigare fastighetsägare försattes i konkurs våren och vid en auktion 
i september 2020 köptes fastigheten av företaget Gullringsbo Egendomar. Den nya ägaren 
har uttalat att restaurering, planering, uthyrning och förvaltning av fastigheten kommer att 
genomföras. Föreläggandena kommer att flyttas över till nya ägare. Beaktande av 
byggnadens kulturhistoriska värde sker därmed. Investeringstakten i kommunala 
välfärdsfastigheter såsom till exempel skola och förskola förväntas vara fortsatt hög 
samtidigt som de ekonomiska förutsättningarna är begränsade. Enskilda satsningar som 
inte inrymmer kommunala verksamheter är därmed inte möjligt. Det är heller inte 
kommunens uppgift att investera i fastigheter som inte ska inrymma kommunala 
verksamheter. Med anledning av ovanstående bör inte fortsätta utreda möjligheten till ett 
köp av hospitalbyggnaden. Ytterligare nyetableringar av kulturcentra i kommunen och i 
Sicklaområdet bedöms inte kunna prioriteras då nya projekt, som bedöms kunna svara upp 
mot behovet av nya kulturcentrum i kommunen, redan är planerade. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 311 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, den 13 oktober 2020 
Bilaga 1 Motion från Carl-Magnus Grenninger och Mattias Qvarsell (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 53 
 
- - - - - 
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§ 385 KFKS 2019/1173 

Motion – Policy för demokratiska samtal 
Motion den 16 december 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en policy för att belysa de grunder som 
rektorer kan luta sig mot för att neka eller bevilja besök av utomstående som inte anses dela 
värdegrunden hos skolan samt motsvarande policy för besök hos andra kommunala 
arbetsplatser. 
 
Enligt de lagregler och grunder för urval som finns idag kan en skola inte avgränsa en 
inbjudan till politiska partier på grund av vissa partiers åsikter skulle strida mot skolans 
värdegrund. Detta även med utgångspunkt i den grundlagsskyddade yttrandefriheten och 
objektivitetsprincipen. Det har inte framkommit annat än att Välfärd skolas rektorer anser 
att de redan idag har lagstöd och riktlinjer som ger stöd i deras beslut när det gäller att ta 
emot eller neka besökare. Vad gäller studiebesök hos andra kommunala arbetsplatser 
bedömer stadsledningskontoret att detta inte har upplevts som ett problem i 
verksamheterna och det bedöms därför inte föreligga något behov en policy. Det är upp till 
respektive chef att bedöma om och när ett studiebesök är lämpligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 305 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och juridik-och kanslienheten, daterad den 6 oktober 
2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 22 
september 2020, § 52, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motion - Policy för demokratiska samtal (S) 
 
- - - - - 
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§ 386 KFKS 2019/829 

Motion – Föreningarnas värdegrund 
Motion den 16 september 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska avkräva alla bidragssökande föreningar en skriftlig 
förhandsförsäkran om att föreningen utan förbehåll bejakar och tillstyrker artiklar 9 och 10 
av Europakonventionen för mänskliga rättigheter. I motionen föreslås även att alla 
bidragssökande föreningar som hyr ut lokaler lämnar en skriftlig förhandsförsäkran om att 
föreningen avser att medge uthyrning till alla politiska partier med representation i Nacka 
kommunfullmäktige och/ eller riksdagen, utan åtskillnad relativt andra hyresgäster. 
 
Ärendet är berett i kulturnämnden och fritidsnämnden som båda föreslår att motionen 
avslås bland annat mot bakgrund att Europakonventionen är inkorporerad i svensk lag 
varför föreningar har att följa denna lag liksom andra lagar i Sverige, samt mot att 
kommunen ej har rådighet över föreningars egna lokaler. 
 
Stadsledningskontoret kan konstatera att föreningarna redan idag behöver följa 
Europakonventionen och att riktlinjerna för lokalupplåtelse av kulturlokaler redan medger 
uthyrning till politiska partier i mån av plats. Att däremot avkräva bidragssökande 
föreningar som hyr ut lokaler en försäkran om att hyra ut till just politiska partier bedöms 
som alltför långtgående, då det inte är en kommunal angelägenhet att styra hur föreningar 
hyr ut sina egenägda lokaler. Däremot kan det konstateras att föreningar och kulturhus som 
har kommunala upplåtelseavtal ska hyra ut lokaler till politiska partier. Mot bakgrund av 
ovanstående föreslår därför stadsledningskontoret att kommunfullmäktige noterar att det är 
möjligt för politiska partier att hyra lokal av de föreningar och kulturhus som har 
kommunala upplåtelseavtal. I övrigt föreslås att kommunfullmäktige avslår förslaget om att 
kommunen ska villkora beviljandet av föreningsbidrag med kravet att föreningar som hyr 
ut sina egna lokaler ska vara skyldiga att hyra ut till politiska partier. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 303 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 
november 2020 
Bilaga 1  Motion - Föreningarnas värdegrund (SD) 
Bilaga 2  Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 25 
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Bilaga 3  Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020 § 27 
 
- - - - - 
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§ 387 KFKS 2019/828 

Motion – Fältassistenter i Nacka 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar och Andreas Falk (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen handlar om att starta ett projekt med fältassistenter i Nacka. Det som beskrivs i 
motionen görs redan idag i stor utsträckning av Ungdomsteamet och Polarna Nacka. 
Ungdomsteamet har år 2020 fem anställda ungdomssamordnare med erforderlig 
utbildningsbakgrund som socionom och motsvarande socialpedagog. 
Ungdomssamordnarna bedriver arbete i skolor, och i samverkan med andra aktörer såsom 
fritidsgårdar, nattvandrare, socialtjänst, polis och skola. Polarna Nacka är den del av 
verksamheten som är utåtriktat fältarbetet på kvällar och helger där ungdomssamornarna 
arbetar tillsammans med polarungdomar i åldern 17-19 år. Ungdomssamordnarna har 
anmälningsskyldighet när de får kännedom om att barn riskerar att fara illa och samarbetar 
nära med socialtjänstens myndighet i pågående ärenden exempelvis genom SSPF (Skola 
Socialtjänst Polis Fritid) för ungdomar i riskzon kriminalitet. Motionen synliggör ett behov 
av att tydligare kommunicera ut vilket arbete som kommunen bedriver så att det blir tydligt 
för medborgare och folkvalda vilket förebyggande arbete som görs och vilka aktörer som 
gör vad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 184  
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Fältassistenter i Nacka 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 17 december 2019 § 158, inkl. 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
35, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 388 KFKS 2019/ I 080 

Motion – Återinför fältassistenter 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Västerpartiet föreslår att kommunen ska återinföra fältassistenter. De vill att 
fältassistenterna skall ha ett självständigt uppsökande uppdrag och vara ett stöd för barn 
och ungdomar som har särskilt behov av stöd på fritiden. 
I Nacka kommun driver Välfärd samhällsservice, fältverksamhet i form av Ungdomsteamet 
och Polarna Nacka på uppdrag av socialnämnden, med finansiering från socialnämnden 
och trygghetspaketet. 
Ungdomssamordnarna i ungdomsteamet motsvarar vad många andra kommuner kallar 
fältassistenter. De arbetar i ungdomsteamet med förebyggande arbete på dagtid. På 
helgkvällar och vissa vardagskvällar arbetar de uppsökande med konceptet Polarna. Arbetet 
sker i samverkan med andra aktörer. Genom ungdomsteamets arbete uppfylls en del av 
förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 185 
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1  Motion, Återinför fältassistenter 
Bilaga 2  Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020 § 30, inkl. 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 

36, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 389 KFKS 2020/197 

Motion – Inför rättighet för barn att träffa 
myndighetsperson utan vårdnadshavare 
Motion den 2 mars 2020 av Andreas Falk m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna vill stärka barns möjligheter till delaktighet vid socialtjänstens insatser genom 
att införa en rättighetsgaranti, som innebär att alla barn ska ha rätt att träffa en 
myndighetsperson utan vårdnadshavare. Motionen tar särskilt upp de barn som är utsatta 
for våld och förtryck i sitt hem. 
 
Arbets- och företagsnämnden och socialnämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån respektive nämnds ansvarsområden. Nämnderna konstaterar att det 
redan finns en möjlighet för myndighetsperson eller socialsekreterare att träffa barn utan att 
deras vårdnadshavare samtycker eller är närvarande, vilket regleras i socialtjänstlagen (SoL). 
Det går även att belägga uppgifter med sekretess gentemot vårdnadshavaren enligt 
offentlighet och sekretesslagen (OSL), vilket möjliggör för en socialsekreterare att inte 
behöva informera vårdnadshavaren vad man pratat med barnet om utan detta kan man då 
vänta med till dess att skydds bedömning gjorts. Stadsledningskontoret konstaterar att det 
redan finns lagligt grundade möjligheter att träffa barn utan att deras vårdnadshavare 
samtycker eller är närvarande. Det kan konstateras att enligt föräldrabalken har ett barns 
vårdnadshavare en relativt långtgående rätt och skyldighet att bestämma i frågor som rör 
barnets personliga angelägenheter. Kommunen har inte möjlighet att införa en absolut 
rättighetsgaranti som föreslås i motionen, eftersom en sådan skulle gå utöver gällande lag. 
Stadsledningskontoret poängterar vikten av att socialsekreterare och andra 
myndighetspersoner alltid ska göra allt for att skydda barnet. Det föreslås att 
kommunfullmäktige noterar informationen, om möjligheten for barn att träffa en 
myndighetsperson i samband med utredning utan vårdnadshavares samtycke eller närvaro 
enligt gällande lagstiftningen, till protokollet. Motionen bedöms därför inte föranleda några 
ytterligare åtgärder och är därmed färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 307 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 3 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 23 september 2020, § 
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42, inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 29 september 2020, § 114, 
inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motion - Inför rättighet för barn att träffa myndighetsperson utan vårdnadshavare 
 
- - - - - 
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§ 390 KFKS 2020/1046 

Motion – Barns delaktighet i beslut som rör dem själva 
och beaktande av barns bästa 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att tjänsteskrivelsernas text om konsekvenser för barn kompletteras 
med information om hur barns perspektiv på beslutet är beaktat. Det föreslås även att 
tjänsteskrivelsernas text om konsekvenser för barn kompletteras med information på vilket 
sätt som barn gjorts delaktiga i processen fram till färdigt förslag till beslut. 
 
Då varje enhet arbetar med olika frågor som har beröring med konsekvenser för barn 
förutsätts att varje enhet själv identifierar hur hänsyn tas till konsekvenser för barn utifrån 
barnkonventionen. Det bedöms dock finnas tillräckliga verktyg och förutsättningar för 
enheterna att utveckla konsekvenserna för barn i tjänsteskrivelserna på så sätt som föreslås 
i motionen utan att detta byggs in som en obligatorisk del under rubriken Konsekvenser 
för barn i tjänsteskrivelsen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 95 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 23 februari 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 391 KFKS 2020/948 

Motion – Solceller på kommunala fastigheter 
Motion den 12 oktober 2020 av Sidney Holm m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Ärendet har behandlats såväl i kommunstyrelsens miljöutskott som kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott den 23 februari 2021. År 2017 beslutade kommunfullmäktige att 
det skulle byggas solenergi-anläggningar på de platser där det är ekonomiskt lönsamt ur ett 
livscykelperspektiv. Inventering av kommunägda byggnader har genomförts och ett flertal 
solcellsanläggningar är installerats under åren. Det pågår samtidigt installation på 
nybyggnationer samt planeras för ytterligare installationer i närtid. I Mål och budget för 
2021-2023 har kommunstyrelsen fått i särskilt uppdrag att utreda förutsättningarna för 
solceller och laddstolpar på flera av kommunens fastigheter. Kommunstyrelsen ska 
återkomma med en plan för hur en utbyggnad ska kunna gå till och ekonomin för detta. 
Arbetet med inventering av möjliga platser samt montering av solcellsanläggningar kommer 
därmed att fortsätta under 2021 i ett ökat tempo. Utöver detta kommer även identifiering 
av platser för laddstolpar på kvartersmark genomföras i under första halvan av 2021. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 94 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för fastighetsförvaltning, daterad 
den 24 februari 2021 
Bilaga 1 Motion från Sidney Holm m.fl. (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 23 februari 2021 
(§ 4) 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 februari 
2021 (§ 36) 
 
- - - - - 
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§ 392 KFKS 2020/833 

Motion – Strategi för kommunens laddinfrastruktur 
Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en strategi för kommunens 
laddinfrastruktur. Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 10 november 
2020 § 190. Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att det 
pågående 
samarbetet med Nacka Energi AB tillsammans med förslaget i mål och budget 2021-2023 
om att utreda förutsättningarna för laddstolpar och ta fram en plan för hur en utbyggnad 
ska kunna gå till, uppfyller intentionerna i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer natur- och trafiknämndens beslut och 
bedömer vidare att det finns goda möjligheter att öka andelen laddinfrastruktur i Nacka 
kommun - på allmän plats, i samband med nytillkommen bebyggelse och enligt den 
utredning som kommunstyrelsen givits i uppdrag att genomföra för kommunens egna 
fastigheter. Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att 
motionens förslag avslås med en notering att det pågår arbete för laddinfrastruktur inom 
kommunen samt tillsammans med Nacka Energi AB. Sammantaget bedöms detta uppfylla 
intentionerna i motionen. Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 29 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 11 januari 2021 
Bilaga 1 Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer, m. fl. (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 10 november 2020 (§ 190) 
inklusive trafikenhetens tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 393 KFKS 2020/202 

Motion – Ändrad inriktning på Nacka bygger stad 
Motion den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson mfl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson (V) föreslås att ett omtag av projektet 
"Nacka bygger stad" görs med inriktning att huvuddelen av alla bostäderna som byggs ska 
utgöras av hyresbostäder, att Nackas markpolitik ändras, att den tänkta byggnationen i 
Ryssbergen helt utgår och att nödvändiga infrastrukturprojekt inte bromsas mer än vad 
som direkt orsakas av tunnelbanans försening samt att utbyggnad av fotbollsplaner och 
andra idrottsytor ges företräde. 
 
Hur kommunen ska använda sitt markinnehav framgår av "Program för markanvändning 
med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal". Enheten för strategisk 
stadsutveckling konstaterar att för att målet om en stadsutvecklingsekonomi i balans ska 
nås utgör intäkter från markförsäljningar en grundläggande förutsättning. Att göra större 
avsteg från principen om marknadsmässigt pris och nuvarande målsättningen kring 
hyresbostäder får direkta effekter på kommunens förutsättningar att uppnå målet. 
 
Ryssbergen är en del av centrala Nackas utveckling och ingår i genomförandeplanen för 
Nacka stad. Det finns politiska beslut om pågående detaljplanering av Ryssbergen och 
detaljplanen var på samråd sommaren 2018. Förskjutningen i tidplanen av tunnelbanans 
utbyggnad får konsekvenser för genomförandet av vissa projekt. Vad gäller 
trafikinfrastruktur påverkas den framtida bussterminalen som är beroende av tunnelbanans 
driftstart. Utbyggnaden av teknisk infrastruktur görs i takt med stadsutvecklingen på västra 
Sicklaön.  
 
I utvecklingen av territoriet, inklusive utbyggnaden av fotbollsplaner och andra idrottsytor, 
måste en rad avvägningar göras för att säkra en utveckling i linje med kommunens 
övergripande mål. Om utbyggnad av fotbollsplaner och andra idrottsytor ges företräde 
påverkas möjligheten att uppnå andra kommunala mål. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 26 oktober 2020, § 268 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 14 september 2020 
Bilaga 1 Motionen  
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§ 394 KFKS 2020/554 

Motion – Skapa ny byggyta på hårdgjord mark genom 
överdäckning 
Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram förslag på möjliga platser att överdäcka. 
Överdäckning av väg- och spårområden för att möjliggöra exempelvis bostäder och 
arbetsplatser har flera nyttar, men innebär samtidigt stora investeringar och hantering av 
omfattande och komplexa frågeställningar samt flera inblandade aktörer. 
 
Kommunens inriktning är att alla projekt ska bära sina egna kostnader. De förväntade 
intäkter som kan fås av tillskapandet av byggrätter måste alltså täcka kostnaderna för 
överdäckningskonstruktionen och övriga kostnader. 
 
Det är framförallt kommunens ekonomi som påverkar möjligheten att initiera ytterligare 
kostnadsdrivande projekt som fler överdäckningar sannolikt skulle innebära. En 
stadsutvecklingsekonomi i balans har definierats som att inkomsterna ska vara minst lika 
stora som utgifterna under åren 2014-2030. För att uppnå en stadsutvecklingsekonomi i 
balans krävs ett aktivt arbete för att säkra att inkomster och utgifter taktar med varandra. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 301 
Tjänsteskrivelse från planenheten och enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 28 
september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 395 KFKS 2020/556  

Motion – Tillsätt en kommission för att utvärdera mål, 
styrning och planering av Nacka bygger stad 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 15 juni 2020 av Mikael Carlson, Lina Olsson och YuSie Rundkvist Chou 
(NL) föreslås att tillsätta en oberoende kommission för att utvärdera mål, styrning och 
planering av Nacka bygger stad. Kommissionen föreslås utvärdera hur Nacka bygger stad 
kom till och hur styrning och planering av stadsutvecklingsprocessen har bedrivits. Enligt 
förslaget ska kommissionen starta hösten 2020 och avslutas våren 2022. 
 
I stadstutvecklingsprocessen bedrivs arbetet genom sedvanlig politisk hantering i 
kommunfullmäktige, kommunstyrelse och i nämnder där samtliga politiska partier är 
delaktiga. Mål- och budgethantering samt verkställighet står under tillsyn av såväl 
lekmannarevisorer som externa revisorer. 
 
Stadsledningskontorets bedömning är därmed att det inte föreligger skäl för att inrätta en 
särskild kommission för att utvärdera mål, styrning och planering av Nacka bygger stad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 302 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab daterad den 9 oktober 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 396 KFKS 2020/454 

Motion – Svalare stadsmiljö 
Motion den 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 18 maj 2020. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott remitterade den vidare till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och 
trafiknämnden samt kommunstyrelsen. Ärendet behandlades den 10 november 2020 av 
NTN (§192) och av MSN den 18 november 2020 (§271). 
I motionen föreslås fyra insatser för att minska effekterna av extrem sommarvärme. 
Åtgärderna som föreslås är att öka antalet planteringar av lövträd, att på nya tak anlägga 
odlingar och att undvika mörka tak och byggnadsmaterial samt att använda grå asfalt och 
gatsten istället för svart asfalt på lämpliga platser på vägar och parkeringsplatser. 
Arbete med åtgärder för att minska effekten av förväntade klimatförändringar är en viktig 
del i den fysiska planeringen. Det finns flera styrande dokument i kommunen med 
koppling till arbetet med klimat- och hållbarhetsfrågor och det pågår ett arbete med en 
klimat- och sårbarhetsanalys som utgör ett första steg i arbetet med att ta fram en 
klimatanpassningsplan för kommunen. Mot bakgrund av nämndernas redogörelse för sitt 
arbete instämmer enheten för strategisk stadsutveckling i att det redan pågår arbeten inom 
kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen där så är möjligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 358 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Svalare stadsmiljö" daterad 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och 
Lisskulla Zayane (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 november 
2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse miljö- och stadsbyggnadsnämnden från planenheten, daterad 
den 30 oktober 2020 
 
- - - - - 
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§ 397 KFKS 2020/330 

Motion – Bygg barnvänliga och ljusa gårdar 
Motion den 2 mars 2020 av Mikael Carlsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion till kommunfullmäktige den 27 februari 2020 av Mikael Carlsson, Lina Olsson 
och YuSie Rundkvist Chou (Nackalistan) föreslås att kommunen startar en process med 
workshops för att dokumentera synpunkter på bra stadsmiljö från barn och unga. Det 
föreslås även att resultatet arbetas in i planeringen för nya bostadsområden och att 
barnexperter ska involveras i planeringen av boendemiljöer samt att kvarteren bör byggas 
större med ljusa gårdar och med lägre byggnadshöjd för att skapa ljusa gårdar. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020. Miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att det redan 
pågår arbeten inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. I 
varje projekt bedöms en lämplig gårdsyta och byggnadshöjder, vilka prövas inom 
planprocessen. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i planenhetens beskrivning av att barn 
och unga på olika sätt har getts möjlighet att bidra med synpunkter i planeringen i linje med 
intentionerna i motionen. Utformningen av bebyggelsen prövas inom planprocessen utifrån 
platsens lämplighet, avvägning mellan olika intressen och de kommunala målen. Att ett 
utvecklingsarbete pågår inom planenheten som syftar till att lyfta fram barnperspektivet i 
detaljplanearbetet i kombination med att en proaktiv översyn görs kring vilka pågående 
projekt som kan vara lämpliga för framtida dialoginsatser riktade till barn och unga är 
positivt. Enheten för strategisk stadsutveckling bedömer därför att det redan pågår arbeten 
inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 357 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 18 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Bygg barnvänliga och ljusa gårdar" daterad den 27 februari 2020 av 
Mikael Carlsson med flera (NL). 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 2 oktober 2020 
 
- - - - - 
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§ 398 KFKS 2020/834 

Motion – Bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Motion den 14 september 2020 av Christina Ståldal mfl (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna efterlyser ett arbetssätt i planarbetet som tidigt identifierar ett områdes 
karaktär och genom en framtagen vision låter invånare i Nackas områden vara med från 
start. Vidare föreslås i motionen att planeringen tar ett helhetsgrepp för området som utgår 
från områdets bebyggelsekaraktär men också från trafikens påverkan vid en förändring av 
ett område. I motionen föreslås också att planer och dokument ska genomgå en 
kvalitetsgranskning innan de skickas till allmänheten. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 § 301. 
Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att planenhetens arbetssätt 
redan uppfyller intentionerna bakom delar av förslagen i motionen och att andra delar ingår 
i enhetens fortlöpande utvecklingsarbete. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling konstaterar att planeringen i Nacka utgår från 
översiktsplanen och de kommunala övergripande målen, vilka i hög grad styr mot 
intentionerna i motionen. Enheten anser därför att kommunens styrdokument och 
arbetssätten inom stadsutvecklingsprocessen uppfyller intentionerna i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 26 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motion bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 20 november 2020 
 
- - - - - 
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§ 399 KFKS 2020/453 

Motion – Planering av förskoleenheter i Nacka 
Motion den 18 maj 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen utreder hur det i stadsplaneringen går att skapa 
mindre förskoleenheter i Nacka. 
 
Motionen behandlades i utbildningsnämnden den 5 november 2020 UBN 2020/94. 
Nämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det idag 
finns väl fungerande kriterier för att finna bästa placering och lämpligaste storlek på nya 
förskolor i Nacka kommun. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i utbildningsenhetens utredning och 
bedömning. Enheten bedömer även att det löpande pågår arbete med planeringen av 
förskoleenheter och att det finns ett bra arbetssätt för att nå bra och välavvägda lösningar. 
Mot bakgrund av att det finns väl fungerande arbetssätt och rutiner som ligger till grund för 
planeringen av förskoleenheter i Nacka kommun föreslås att kommunfullmäktige avslår 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 27 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motionen - Planering av förskoleenheter i Nacka stad 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse Utbildningsenheten 
Bilaga 3 Protokoll från Utbildningsnämnden 5 november 2020 
 
- - - - - 
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§ 400 KFKS 2020/456 

Motion – ldrottssatsningar Sicklavallen 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna kring genomförandet av 
idrottssatsningar på Sicklavaallen enligt förslaget att omfatta en 11-spelarplan, två 
idrottshallar av handbollsmått samt möjlighet att förlägga en 7 -spelarplan på taket. 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 som beslutade föreslå att det 
noteras att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. I linje med fritidsnämndens beslut är enheten för strategisk stadsutvecklings 
samlade bedömning att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som 
hanteras inom ramen för stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att 
anlägga fotbollsplaner i Källtorp. Därför föreslår enheten att kommunfullmäktige noterar 
att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som hanteras inom ramen för 
stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att anlägga fotbollsplaner i 
Källtorp. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 359 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 10 november 2020 
Bilaga 1 Motion från Socialdemokraterna av Ella Tegsten med flera, den 18 maj 2020 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - -  
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§ 401 KFKS 2020/558 

Motion – Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån 
idrottens behov 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige beslutar att göra en noggrann 
lokaliseringsanalys av befolkningsutvecklingen på Sicklaön och speciellt de centrala delarna 
och utifrån en sådan analys prioritera idrottens behov av planer och anläggningar på 
Järlahöjden nära barn och ungdomar. 
 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 och nämnden beslutade att 
föreslå att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen samt att motionen därmed är färdigbehandlad. 
Det pågår ett fortlöpande arbete för att säkra goda förutsättningar för idrottsutövande i 
kommunen i takt med befolkningsutvecklingen. Att endast prioritera idrottens behov av 
planer och anläggningar på Järlahöjden, såsom föreslås i motionsförslaget, bedöms inte leda 
till den blandade och hållbara stadsdel som eftersträvas i enlighet med tidigare fattade 
beslut angående stadsutvecklingen i Centrala Nacka. 
Konsekvenserna av motionsförslaget är sannolikt att färre bostäder skulle kunna uppföras 
inom Järlahöjden och därmed erhålls mindre intäkter från markförsäljning eller upplåtelse 
av mark, något som påverkar stadsutvecklingsekonomin negativt och dess möjlighet att 
vara i balans. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 90 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 16 februari 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 402  KFKS 2020/557 

Motion – Bygg inte bostäder på Järlahöjdens idrottsytor 
Motion den 15 juni 2020 från Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 15 juni 2020 från Mikael Carlsson m.fl. (NL) föreslås att Järlahöjden inte ska 
bebyggas med bostadshus som innebär att idrottsytor eller idrottshallar rivs och att 
möjligheter för kommande idrottsytor där begränsas. 
Inom stadsutvecklingsprocessen pågår ett arbete på Järlahöjden som grundar sig på tidigare 
fattade beslut och som ska resultera i en långsiktigt hållbar markanvändning. Ett beslut i 
enlighet med förslaget i motionen bedöms inte leda till den blandade och hållbara stadsdel 
som eftersträvas. Färre bostäder på kommunal mark innebär uteblivna intäkter från 
markförsäljning eller upplåtelse av mark, vilket i sin tur påverkar möjligheterna att göra 
andra nödvändiga investeringar. Motionsförslaget bedöms i hög grad innebära negativ 
påverkan på förutsättningarna att uppnå en stadsutvecklingsekonomi i balans. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 91 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 16 februari 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 403 KFKS 2020/455 

Motion – Nacka idrottscampus 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar på att utreda möjligheterna för att Järlahöjden ska inkludera 2 ishallar 
som kan placeras bredvid varandra, 50 metersbassäng, idrottshall samt tre 11-spelarplaner. 
 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 16 december 2020 och nämnden beslutade att: 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen samt noterar att det pågår ett fortsatt 
planeringsarbete inom exploateringsprojektet Järlahöjden. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer fritidsnämndens beslut och kan konstatera 
att det pågår ett arbete på Järlahöjden utifrån tidigare fattade beslut, vilka bland annat pekar 
på att pröva möjligheten att inrymma två 11-spelarplaner och en 7-spelarplan. Jämte 
idrottens behov av planer och anläggningar måste även andra angelägna behov vägas in 
såsom förskola, skola, gymnasium, bostäder, verksamheter, parker och grönområden. Det 
kommer även fortsättningsvis att finnas idrottsanläggningar i anslutning till skolor och 
möjlighet till utomhusspel av fotboll på Järlahöjden. Exakt i vilken omfattning kommer 
klargöras i och med pågående utredningsarbete inom stadsutvecklingsprocessen. 
 
Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att motionens förslag 
avslås med en notering om att det pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som del av 
en blandad stadsbebyggelse på Järlahöjden. 
 
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 92 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 8 mars 2021 
Bilaga 1 Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten med flera (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 december 2020 (§ 98) inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 404 KFKS 2020/71 

Motion – Minska fallolyckorna bland äldre 
Motion den 27 januari 2020 av Khashqyar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att en individbaserad uppföljning 
ska göras för att utvärdera effekterna av de fallförebyggande åtgärder som görs i 
kommunen samt att kommunen tar fram en nollvision där kostnadseffektiva 
fallförebyggande åtgärder presenteras. Äldrenämnden har berett ärendet och lämnat 
synpunkter på motionen utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Huvudmannaansvaret för fallprevention är delat. Region Stockholm har ansvar för 
fallförebyggande åtgärder i ordinärt boende. Nacka kommun bedriver fallförebyggande 
insatser inom det kommunala hälso- och sjukvårdsområdet och även delvis inom Region 
Stockholms ansvarsområde. Kommunstyrelsens arbetsutskott instämmer i vikten av att 
kommunen bedriver ett aktivt 
fallförebyggande arbete. Utvecklingsområden som planeras att genomföras är bland annat 
uppföljning av fallprevention på individnivå, kompetensutveckling inom fallprevention hos 
såväl handläggare som anordnare samt en översyn av de specifika kundvalsvillkoren. Redan 
idag görs flera insatser för att förebygga fallolyckor, genom att möjliggöra för 
seniorer att ta del av hälsofrämjande aktiviteter såsom qigong, balansskola och 90- 
plusgympa. I den offentliga miljön prioriterar kommunen vinterväghållning av gångbanor 
för gator och vägar för att bl.a. förebygga fallskador. Kommunen delar sedan flera år även 
ut broddar kostnadsfritt. Nacka kommun driver även på för att i samverkan med Region 
Stockholm öka det fallförebyggande arbetet och på sikt reducera antalet fallolyckor. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedömer kommunstyrelsens arbetsutskott att det pågår ett 
arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen och att motionen därmed 
kan anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 183 
Stadsledningskontoret och juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 29 april 2020 § 20 inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen 
- - - - - 
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§ 405 KFKS 2020/70 

Motion – Återuppta kommunaliseringen av 
hemsjukvården 
Motion den 27 januari 2020 av Khashayar Farmanbar mfl (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ställer sig bakom en kommunalisering av 
hemsjukvården, att kommunstyrelsen ges i uppdrag att lyfta frågan gentemot Storsthlm och 
Region Stockholm samt att Nacka kommuns ambition ska vara att kommunaliseringen, och 
den skatteväxling som är en följd av denna, ska vara genomförd senast den 1 januari 2022. 
Socialnämnden och äldrenämnden har berett ärendet utifrån respektive nämnds 
ansvarsområde. Båda nämnderna ställer sig positiva till första att-satsen i motionen, men 
föreslår att den andra och tredje att-satsen avslås. 
Stadsledningskontoret instämmer i socialnämndens och äldrenämndens förslag att bifalla 
den första att-satsen i motionen. Däremot bedömer stadsledningskontoret att även den 
andra att-satsen bör bifallas, då det utifrån medborgarperspektivet finns anledning att 
aktualisera frågan på nytt. Region Stockholm är den enda regionen i landet som fortfarande 
inte överlåtit ansvaret för hemsjukvården till kommunerna. Avseende den tredje att-satsen 
bedömer stadsledningskontoret att det är svårt att fastställa ett specifikt datum för när 
kommunaliseringen ska vara genomförd och föreslår därför att denna att-sats avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 213 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 24 
juni 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 16 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 17 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 406 KFKS 2020/1052 

Motion – Inrätta en kommunal hemtjänst 
Motion den 16 november 2020 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna från Vänsterpartiet yrkar att en kommunal hemtjänst inrättas och att den är 
”ickevals-alternativet”. 
 
Den samlade bedömningen är att det i nuläget inte finns förutsättningar för att driva en 
hemtjänst i egen regi med hög kvalitet och god ekonomi. Den 2 mars 2020 (§ 65) avslog 
kommunfullmäktige en motion med förslag att införa kommunal hemtjänst (KFKS 
2019/1086). Det ska vidare noteras att det inte är förenligt med Nackas styrprincip om 
konkurrensneutralitet att kommunal hemtjänst skulle införas som ”ickevals-alternativ” 
dvs. för det fall den enskilde kunden inte gör något aktivt val. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 97 
Tjänsteskrivelse från Välfärd samhällsservice, daterad den 18 februari 2021 
Bilaga 1 Motion - Inrätta en kommunal hemtjänst (V) 
 
- - - - - 
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§ 407  KFKS 2020/561 

Motion – Språkkunskaper i äldreomsorgen 
Motion den 15 juni 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen föreslår att Nacka kommun ska ställa samma språkkrav på personal inom 
äldreomsorgen som Socialstyrelsen ställer på legitimationsyrken. Förslaget skulle innebära 
att utbildningskravet för undersköterskor i Nacka kommun skulle vara väsentligt högre än 
den utbildning som Socialstyrelsen och Skolverket förordar för undersköterskor. Få 
undersköterskor uppnår idag de krav som motionen anger. Äldreenhetens bedömning är 
att anordnarnas möjligheter att rekrytera personal skulle försvåras i mycket hög 
utsträckning. 
 
Det finns brister i kunskapen i svenska språket hos personal inom äldreomsorgen. 
Äldreenheten avser att arbeta för en kompetenshöjning inom området och regeringen 
föreslår i budgetpropositionen för 2021 en riktad satsning på yrkessvenska för 
äldreomsorgen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 360 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 25 november 2020, § 83 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 oktober 2020, reviderad 8 december 2020 
Bilaga Motion - Språkkunskaper i äldreomsorgen (SD) 
 
- - - - - 
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§ 408 KFKS 2020/835 

Motion – Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen 
Motion den 14 september 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Sverigedemokraterna föreslår att en utredning genomförs för hur anordnare inom särskilt 
boende för äldre har fungerat under pandemin. Förslaget är även att privata anordnare 
inom särskilt boende och hemtjänst ska utredas på samma premisser. Äldreenhetens 
bedömning är att det redan pågår utredningar som motsvarar förslagen i motionen. Enligt 
beslut i kommunfullmäktige den 31 augusti ska kommunen låta genomföra en extern 
utvärdering av kommunens hantering av Coronapandemin. Denna utredning pågår och ska 
presenteras i samband med årsbokslutet för 2020. Utöver denna utredning granskar 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) både sjukvårdsansvarigas och boendenas 
hantering av pandemin. Äldreenheten har även låtit utföra en egen utredning av 
verksamheternas hantering av pandemin. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 28 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 16 december 2020, § 101 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 7 november 2020 
Bilaga - Motion - Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen (SD) 
 
- - - - - 
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§ 409 KFKS 2020/559 

Motion – Förläng möjligheten för fortsatt boende för 
nyanlända 
Motion den 15 juni 2020 av Gunnel Nyman Gräff (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionären föreslår att det genomförs en utredning av hur Nacka kommun kan möjliggöra 
för fortsatt boende för anvisade nyanlända efter två år. Motionären anser att en förlängning 
av boende i kommunens genomgångsbostäder förbättrar integrationen och är positivt för 
barnen eftersom föräldrarna blir lugnare och barnen slipper byta skola eller förskola. 
Motionären menar att det är resursslöseri när så många tvingas flytta från Nacka kommun 
efter de två åren och att kommunen genom att förlänga tiden i genomgångsbostad skulle 
öka möjligheterna för nyanlända att etablera sig på bostadsmarknaden i kommunen. 
Motionären menar också att kommunen har lediga bostäder på grund av att 
flyktingmottagandet minskat under senare år. 
Arbets- och företagsnämnden behandlade ärendet på sitt sammanträde den 10 februari 
2021 och beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 93 
Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 10 februari 2021 (§ 4) 
Tjänsteskrivelse till arbets-och företagsnämnden från etableringsenheten, daterad den 25 
januari 2021 
Bilaga Motion - Förläng möjligheten för fortsatt boende för nyanlända (S) 
 
- - - - - 
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§ 410 KFKS 2020/1048 

Motion – Förnya alkoholpolitiska programmet 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att det införs riktlinjer i det alkoholpolitiska programmet som 
tydliggör när kommunen inte ska servera eller bekosta alkohol för anställda eller andra 
gäster i arbetsrelaterade sammanhang. Motionärerna föreslår vidare att det införs riktlinjer i 
det alkoholpolitiska programmet för när det inte får serveras alkohol i kommunens egna 
lokaler. Stadsledningskontorets bedömning är att det inte är motiverat att förnya det 
alkoholpolitiska programmet. Nacka kommun har redan en restriktiv hållning till 
alkoholservering vid intern och extern representation. Policyn för mutor, jäv, 
representation och bisysslor beskriver det förhållningssätt som gäller i kommunen i 
samband med intern representation. En begränsning av servering av alkohol i kommunens 
egna lokaler kan få ej önskvärda konsekvenser inom olika områden, såsom att bland annat 
lokaler som idag används för festsammanhang kommer få svårigheter att bedriva sin 
verksamhet och evenemang kan komma att påverkas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 157 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 14 april 2021 
Bilaga 1 Policy för mutor, jäv, representation och bisysslor 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 mars 2021 (SOCN 2020/359) 
Bilaga 3 Motionen från Vänsterpartiet 
 
- - - - - 
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§ 411 KFKS 2020/1053 

Motion – Köttfri måndag i Nacka 
Motion den 16 november 2021 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Förslagen i motionen syftar till att minska andelen rött kött och processade charkvaror i 
kommunens skolor, förskolor och äldreomsorg genom att införa en vegetarisk dag i 
veckan. Motionen föreslår även att kommunen genom samarbete med lokala 
folkrörelseorganisationer och företag sprider information om varför man bör minska sin 
kött- och mejerikonsumtion. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beredde ärendet på 
sammanträdet den 16 mars 2021. Utskottet beslutade att föreslå att kommunfullmäktige att 
avslå motionen och noterar att arbete pågår med att minska köttkonsumtionen och matens 
klimatpåverkan i kommunens verksamheter samt att information och kunskap ges kring en 
hållbar utveckling. Utformningen av det arbetet sker dock på olika sätt för att bäst passa 
verksamheten. 
 
Miljöenheten stödjer kommunstyrelsens verksamhetsutskotts beslut. För motionens andra 
attsats bedömer miljöenheten att det finns flera fördelar med att samverka med företag och 
folkrörelseorganisationer för att sprida information och kunskap om livsmedlens negativa 
klimatpåverkan. Dock kan frågan avseende kött- och mejerikonsumtionen i många fall vara 
en känslig fråga och det finns en otydlighet om det är en kommunal uppgift att informera 
människor om vad de bör äta eller inte. Dels finns det motstridiga uppgifter och miljömål 
såsom behovet av öppna landskap som måste betas och dels är det en hälsofråga för varje 
enskild människa hur mycket och vilka proteiner och näringsämnen som de behöver få i 
sig. Detta är ett ställningstagande som behöver göras hos varje enskild individ. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 158 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 10 mars 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 412 KFKS 2020/1054 

Motion – NPF-säkra Nackas skolor 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen förslås ett antal åtgärder för att NPF-säkra kommunens skolor. Motionärerna 
från Vänsterpartiet yrkar även att två sammanställningar ska göras; av hur långt de olika 
skolorna kommit i sitt arbete med att NPF-säkra verksamheten och den fysiska miljön, för 
att man ska kunna göra en bedömning av vilka insatser som behövs, samt av kunskapsläget 
bland skolornas personal, som föreslås uppdateras löpande med syfte att bättre tillgodose 
behoven av kompetensutveckling. 
 
Välfärd skola arbetar kontinuerligt med fortbildning till pedagogerna gällande anpassningar 
i den fysiska och pedagogiska miljön i skolan. Barn- och elevhälsans olika professioner har 
kunskap om neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF), och i pedagog- och 
logopedgruppen finns spetskompetens hos de specialpedagoger och logopeder som arbetar 
där. Dessa kan i sin tur stödja lärare i att skapa goda lärmiljöer som gynnar både elever som 
har NPF och som samtidigt gynnar alla elevers lärande och utveckling. 
 
Välfärd skola erbjuder nätverksträffar en gång i månaden för pedagoger i förskolan och för 
specialpedagoger i skolan, i syfte att dela och sprida goda exempel och erfarenheter mellan 
deltagarna men också genom att bjuda in föreläsare samt belysa litteratur och ny forskning 
på det specialpedagogiska området. Träffarna leds av barn- och elevhälsans övergripande 
specialpedagog med spetskompetens inom NPF. 
 
Välfärd skola anser att det redan pågår ett arbete inom de kommunala skolorna i Nacka 
kring neuropsykiatriska funktionsnedsättningar på ett sätt som uppfyller intentionerna i 
motionen. 
Då det i behandlingen av motionen har framkommit att motionens förslag enbart har en 
bäring på produktionsområdet Välfärd skola, föreslås att motionen enbart bereds i 
verksamhetsutskottet. Så skedde den 27 april 2021 (§ 29), varför ärendet nu föreslås gå 
vidare direkt till kommunstyrelsen med en notering om denna hantering. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 215 
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Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 27 april 2021 (§ 29) 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 14 april 2021 
Bilaga Motion - NPF-säkra Nackas skolor (V) 
 
- - - - - 
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§ 413 KFKS 2020/946 

Motion – Fossilfri fordonsflotta senast 2030  
Motion den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
En motion inkom den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) som föreslår 
att kommunen ställer om sin fordonsflotta till att bli fossilfri till 2030. För att kunna nå en 
fossilfri fordonsflotta till 2030 föreslår motionärerna även att kommunen ställer krav i 
kommande upphandlingar att fossilfritt bränsle ska användas i personbilar som används i 
den kommunalt finansierade verksamheten. 
 
Natur- och trafiknämnden samt kommunstyrelsens miljöutskott har berett motionen och 
lämnat synpunkter utifrån sina ansvarsområden. Nämnden och utskottet redovisar exempel 
på vad som görs för att nå målet om en fossilfri fordonsflotta redan 2025. De redovisar 
också vilka svårigheter som finns utifrån kostnader och utveckling av fossilfria fordonsslag. 
 
Motionens förslag går i linje med verksamheternas mål och utveckling. I kommunens mål 
och budget är en av de politiska inriktningarna en miljösmart kommun. Den politiska 
inriktningen fungerar som ett riktmärke för kommunens samlade klimatarbete vilket styr 
den kommunala organisationens och de kommunägda bolagens verksamhet. Ett av målen 
under ”miljösmart kommun” är ett helt fossilfritt samhälle. För kommunen innebär det 
bland annat att kommunens fordon i möjligaste mån ska vara el- eller hybridbilar. I den 
senaste revideringen av miljöprogrammet beslutades ett mål om att 100 procent av 
kommunens fordon, med vissa undantag, ska kunna drivas med förnybart bränsle redan till 
2025. Möjligheterna att realisera en fossilfri fordonsflotta beror samtidigt på hur den 
tekniska utvecklingen fortskrider. Vad gäller vissa av kommunens fordon, såsom 
arbetsmaskiner och specialfordon, är marknaden begränsad och det finns idag få fordon 
som drivs med andra drivmedel än fossila. Här kan dock noteras att Nacka har gått med i 
projektet Fossilfritt 2030, där flera kommuner och regioner samverkar i syfte att driva 
utvecklingen och tillverkningen av arbetsmaskiner för minskat koldioxidutsläpp. 
 
I förslag till beslut från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten föreslogs att 
kommunfullmäktige noterar att det finns mål i miljöprogrammet som styr mot en fossilfri 
fordonsflotta och att det redan pågår ett arbete som ligger i linje med förslagen i motionen. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 1 juni 2021 att föreslå 
följande; att kommunfullmäktige noterar att Majoritetsprogrammet från hösten 2018 anger 
att Nacka helt ska fasa ut fossilenergi från egen verksamhet och att kommunens fordon i 
möjligaste mån ska vara el- eller hybridbildar samt att det finns mål i miljöprogrammet som 
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styr mot fossilfri fordonsflotta. Därmed kan konstateras att det redan pågår ett arbete som 
ligger i linje med förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. ” 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 216 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 6 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 23 februari 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 23 mars 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 414 KFKS 2020/949 

Motion – Åtgärder för ökat valdeltagande 
Motion den 12 oktober 2020 av Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska ge val- och demokratinämnden i 
uppdrag att genomföra åtgärder för ett ökat och mer jämlikt valdeltagande inför de 
allmänna valen 2022. Val- och demokratinämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån sitt ansvarsområde. 
Val- och demokratinämnden ansvarar för att förmedla tydlig och korrekt information om 
valet och att möjliggöra för röstberättigade att rösta på ett enkelt, tillgängligt och rättssäkert 
sätt. I nämndens uppdrag ligger även att bevaka, utveckla och fördjupa de demokratiska 
processerna och nämnden genomför flera aktiviteter för att åstadkomma detta. Flera av 
åtgärderna som föreslås i Vänsterpartiets motion ligger därmed i linje med nämndens 
uppdrag och pågående arbete. Ansvaret för att motivera människor att rösta ligger däremot 
på de politiska partierna. Därför bör förslagen om att utse valinformatörer, valmobilisatörer 
eller samhällsinformatörer avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 217 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 21 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 8 februari 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 415 KFKS 2020/1055 

Motion – Kommunövergripande plan för att motverka 
hemlöshet  
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Av den hemlöshetskartläggning som genomfördes 2019 framgår att det fanns 507 personer 
i hemlöshet i Nacka. Utifrån kartläggningen föreslår representanter från Vänsterpartiet i sin 
motion att Nacka kommun upprättar en kommunal övergripande handlingsplan för att 
motverka hemlöshet i kommunen. 
 
Ärendet har remitterats till socialnämnden samt arbets- och företagsnämnden och har 
beretts utifrån respektive nämnds ansvarsområde. Av nämndernas utredningar framgår att 
den gemensamma bedömningen är att det inte finns behov av en kommunövergripande 
handlingsplan för att motverka hemlöshet. En kommun har inte någon allmän skyldighet 
att ordna bostad åt invånarna, men kommunen har det yttersta ansvaret för att de som bor 
och vistas i kommunen får det stöd och den hjälp som de behöver samt att 
kommuninvånarna tillförsäkras en skälig levnadsnivå. Kommunen erbjuder därför bland 
annat stödinsatser till personer med särskilda svårigheter som saknar egen bostad samt 
bedriver ett arbete för att motverka hemlöshet till alla invånare. Med hänvisning till att det 
redan pågår ett aktivt arbete i kommunen för att motverka hemlöshet är den samlade 
bedömningen att förslagen i motionen bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 218 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och omsorgsenheten, daterad den 7 april 2021 
Bilaga 1 Motion - Kommunövergripande plan för att motverka hemlöshet, den 16 
november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 27 april, 2021, § 42 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 28 april, 2021, § 20 
 
- - - - - 
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§ 416 KFKS 2021/161 

Motion – Stoppa bilbränder innan de uppstår 
Motion den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
En motion inkom den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S), vilka föreslår att 
kommunen vidtar åtgärder för att komma tillrätta med bilbränder och andra oroligheter, 
såsom att avsätta medel för ökade trygghetsinsatser. Brottsförebyggande rådet (BRÅ) har 
berett motionen och lämnat synpunkter utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i mål och budget för 2018 om att införa det så kallade 
trygghetspaketet och denna satsning har fortsatt även efterföljande och innevarande år. 
Hittills har trygghetspaketets insatser omfattat bland annat en utökning av 
ungdomsverksamheten/Polarna, stöd till nattvandrargrupper, trygghetsvärdar i lokala 
centrum, utplacering av kameror, väktarinsatser samt anordnande av trygghetsvandringar 
där man identifierar otrygga platser och åtgärdar dessa. Brottsförebyggande rådet arbetar 
också med företrädare för lokalsamhället – såsom polis, föreningar och fastighetsägare – 
via fyra lokala trygghetsråd (TRÅ). Med ledning av rådens möten tas de initiativ som 
behövs. Som exempel kan nämnas att extra väktarinsatser och extra närvaro av 
ungdomsverksamheten (Polarna) sattes in på Henriksdalsberget i samband med 
oroligheterna i början av året. 
 
Vidare beslutade kommunfullmäktige i mål och budget 2021-2023 om så kallade 
framtidsfonder, vilka ska kunna användas för strategiska insatser utöver nämndernas 
budgetar. Ett exempel på hur dessa medel ska användas är till brottsförebyggande insatser 
för att öka tryggheten i samhället. 
 
Mot bakgrund av det som beskrivits ovan finns redan fungerande rutiner och 
samarbetsforum motsvarande det som föreslås i motionen. Vidare finns genom ordinarie 
budget, trygghetspaketet och framtidsfonderna medel för det brottsförebyggande arbetet. 
Motionen kan med detta anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 219 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 5 
maj 2021 
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Bilaga 1 Protokollsutdrag från Brottsförebyggande rådet den 28 april 2021, § 3, inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 417 KFKS 2021/167 

Motion – Informera om regelverk kring fyrverkerier  
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Sverigedemokraterna har inkommit med förslag på hur försäljning och användning av 
fyrverkeri kan förbättras genom information och uppföljning. 
I samband med nyårsfirandet kommer kommunen att informera allmänheten på hemsidan 
samt via sociala medier om vad som gäller när du vill använda fyrverkerier. 
 
Efterlevnad av lagen om försäljning av pyrotekniska varor åligger tillsynsansvarig som i 
Nacka kommun är Södertörns brandförsvarsförbund och här kan kommunen som delägare 
i förbundet föra samtal om hur den kan förbättras. Brandförsvaret ansvarar även för att 
informera handlarna om förändringar i regelverket. Kontroll av hur fyrverkerierna används 
på offentlig plats och privat mark ansvarar polisen för utifrån ordningslagen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 220 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 18 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 27 april 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 418 KFKS 2020/1045 

Motion – Inför en koldioxidbudget i Nacka 
Motion den 16 november 2020 av Espen Bjordal m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion väckt av Espen Bjordal m.fl. (S) i Nacka föreslås det att kommunen tar fram 
en koldioxidbudget och offentliggör utvecklingen av densamma. 
Kommunstyrelsen beslutade den 10 maj 2021 att Nacka kommun ska upphandla en tjänst 
för framtagande av en koldioxidbudget för kommunen (KFKS 2021/394). Därmed kan 
motionärernas förslag om att kommunen tar fram en koldioxidbudget och offentliggör 
utvecklingen av densamma anses som uppfyllt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 221 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 6 maj 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 419 KFKS 2021/714 

Motion – Reduktionsfiske för att rena Nackas sjöar 
Motion den 14 juni 2021 av Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 420 KFKS 2021/717 

Interpellation – Välfärdslokaler 
Interpellation den 14 juni 2021 av Mikael Carlsson (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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